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ACTA PLE NÚM. 16/04 
 
 

SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 25 DE NOVEMBRE DE 2004 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 25 DE NOVEMBRE DE 2004 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint i cinc de novembre de dos mil quatre, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària Accidental. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr. Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/es d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Sergio Fernández Mesa 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
 
 
 
Regidors/es 
 
Sra. Pilar Albiol Gilabert 
Sr. Nèstor Artís i Villena 
Sr. Manuel Jesús Casado Ruiz 
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Sr. Salvador Colominas Tutusaus 
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Elisa Corral Lozano 
Sra. María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Jordi García Guitart 
Sra. Rosa Eva Granadal Gálvez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra. María José Mont Rieiro 
Sra. Enriqueta Pardo Lanuza 
Sra. Glòria Récio Díaz 
 
 
Secretària Accidental 
 
Sra. Ana Mª Gayoso Díaz 
 
 
Interventora Accidental 
 
Sr. Josefina González González 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
AMB VEU I VOT 
 
Excusen: 
 
Sra. Rocio García Pérez 
 
 
AMB VEU I SENSE VOT 
 
Excusen: 
 
Secretària General: 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
Sr. Interventor: 
 
Sr. Joan Ramón Sagalés Guillamón 
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 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió i el senyor 
Alcalde, Sr. Antonio Balmón Arévalo, manifesta que, en primer lloc, i per evitar 
possibles problemes, celebraríem el Ple a porta tancada per raons d’ordre 
públic. 
 
 Seguidament intervé la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, manifestant que, com sempre, que 
sigui a porta tancada estem en contra. Esperem que a través del nou 
Reglament intentem trobar alguna fórmula per tal de que algú pugui entrar a 
veure un Ple -i més un Ple com és el d’avui, que és el Ple de Pressupostos-. 
 
 Respon el senyor Alcalde que això està reglamentat, i el ROM 
evidentment no ho podrà tractar. I ho dic ja perquè quedi clar, això és un tema 
que està totalment reglamentat. 
 
 Pren la paraula a continuació la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP per dir que vol fer una 
protesta, perquè no veu la necessitat de que abandoni la sala una persona del 
nostre partit. 
 
 El Sr. Alcalde li manifesta que en la sala estarà només el servei de 
Premsa i el servei d’Alcaldia. 
 

 Tot seguit es passa a despatxar els assumptes que figuren a l’ordre 
del dia i que són els següents: 
 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 15/04, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 28 d’octubre d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
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 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 Per la Secretària Accidental de la Corporació i a efectes de la seva 
ratificació o el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions 
dictats per l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 2.1.- Decret núm. 5126/04 de data 25 d’octubre. 
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Manteniment i Serveis, 
referent a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleada 
d’aquest Ajuntament, Sr./a. Marcelino Guerra Gutierrez, que ocupa un lloc de 
treball d’Oficial 1ª. Manteniment, als efectes de garantir el normal 
funcionament del Departament de Manteniment i Serveis, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir el funcionament del servei de fusteria de 
l’esmentat departament, i les dificultats per poder disposar de candidats 
interessats en assolir aquestes funcions, es fa necessari recórrer a la bossa de 
treball, 
 
 Atès que el/la senyor/a Juan Torrado Bermejo té els coneixements i 
les aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques, i que ha 
mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 432 D0 13100 de Personal laboral eventual/Parcs i Jardins, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 4è del Reial Decret 2720/1998, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Oficial 1ª. Fuster al Departament de Manteniment i Serveis. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat del senyor 
Juan Torrado Bermejo, en qualitat d’Oficial 1ª. Fuster, perquè substitueixi al 
titular del lloc de treball senyor Marcelino Guerra Gutierrez, des del dia 
13/10/2004 fins la seva reincorporació o s’hagi de resoldre per qualsevol dels 
supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals. 
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 Tercer.- Adscriure a l’esmentat empleat al lloc de treball d’Oficial 
1ª. Manteniment del Departament de Manteniment i Serveis, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a l’interessat, al seu Cap, 
al de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 El Sr. Alcalde indica que l’acord té per objecte procedir a la 
contractació temporal per a cobrir una incapacitat temporal d’un fuster. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.2.- Decret núm. 5127/04 de data 25 d’octubre. 
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleat d’aquest 
Ajuntament, Sr./a. Domingo Hidalgo Martínez, que ocupa una plaça de 
Subaltern, als efectes de garantir el normal funcionament de la Piscina Can 
Millars, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir el funcionament del servei, es fa necessari 
recórrer a persones que hagin treballat en les instal·lacions esmentades, 
 
 Atès que el/la senyor/a Juan Pedro García Hernández té els 
coneixements i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades 
tasques, i que ha mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 452B0 13100 de Personal laboral eventual / Piscines, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, 
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HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència de Subaltern a la Piscina Can Millars. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat del senyor 
Juan Pedro García Hernández, en qualitat de Subaltern, perquè substitueixi al 
titular del lloc de treball senyor Domingo Hidalgo Hernández, des del dia 
11/10/2004 fins la seva reincorporació o s’hagi de resoldre per qualsevol dels 
supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentat empleat al lloc de treball de 
Conserge de la Piscina Can Millars, establint-li les retribucions i la resta de 
condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball del 
personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessat, al seu Cap, al 
de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Indica el Sr. Alcalde que aquest Decret fa referència a la 
contractació d’un subaltern a la Piscina de Can Millars. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.3.- Decret núm. 5309/04 de data 2 de novembre. 
 
 “Aquest Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 26 de novembre de 
2003, amb el número 6557/03, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 14 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell Municipal de la Cultura, modificat posteriorment per Decrets de 
l’Alcaldia números 445/04, de 9 de febrer, 644/04, de 25 de febrer, 975/04, 
de 15 de març i 1517/04, de 8 d’abril. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la Regidora Delegada de Cultura 
Cooperació i Solidaritat de data 22 d’octubre d’enguany, es sol·licita el canvi 
de Vocals, titular i/o suplent, en el Consell Municipal de la Cultura, del 
representant de la Hermandad Nuestra Señora del Rocío de Cornellà. 
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 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 6557/03, de 26 de 
novembre, relatiu als components del Ple del Consell Municipal de la Cultura 
de Cornellà de Llobregat en el sentit següent: 
 
a) Deixar sense efecte el nomenament fet per Decret de l’Alcaldia núm. 

6557/03, de 26 de novembre, a favor del senyor Antonio Pacheco Ginés. 
 
b) Nomenar, com a membres titular i suplent de l’entitat, a la senyora 

Margarita Cerdán Sánchez i als senyor Pedro Moral Blanca, respectivament. 
 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cultura 
d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-presidenta i Secretari del 
Consell Municipal de la Cultura, i a les persones interessades, als efectes 
escaients. 
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 Indica el Sr. Alcalde que aquest Decret és per aprovar una 
modificació d’un membre del Consell de Cultura, que és el representant de 
l’entitat Hermandad de Nuestra Sra. del Rocio de Cornellà. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.4.- Decret núm. 5567/04 de data 16 de novembre. 
 
 “Vist el Decret 4354/2004, dictat per aquesta Alcaldia en data 15 de 
setembre, pel qual s’efectuava el règim de delegacions de competències 
d’aquesta Alcaldia a favor dels membres de la Comissió de Govern, i atès que 
posteriorment s’ha produït la dimissió del Regidor del Partit d’Esquerra 
Republicana-Acord Municipal, senyor Joan Tardà Coma, i la posterior presa 
de possessió d’un nou regidor en la seva substitució, el senyor Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
 Atès que en el punt sisè de la part dispositiva de l’esmentat Decret 
es delegava, de forma indistinta, en tots els Regidors i Regidores d’aquest 
Ajuntament, les competències que a aquesta Alcaldia li atorga l’article 51.1 del 
Codi Civil, en la seva nova redacció donada per la Llei 35/1994, de 23 de 
desembre, per autoritzar matrimonis civils que se celebrin en aquest terme 
municipal. 
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 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment tinc conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el punt sisè de la part dispositiva del Decret 
d’aquesta Alcaldia número 4354/2004, de 15 de setembre, en el sentit de 
substituir com a titular de la delegació indistinta de la competència d’aquesta 
Alcaldia per autoritzar matrimonis civils,  al Regidor d’Esquerra Republicana 
de Catalunya-Acord Municipal, senyor Joan Tardà Coma, pel Regidor del 
mateix partir polític, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
 Segon.- Incorporar aquesta modificació en el text de l’Edicte pel 
qual es doni publicitat al règim de delegacions d’aquesta Alcaldia, en 
compliment del punt 9 de la part dispositiva del Decret 4354/2004, dictat el 
dia 15 de setembre. 
 
 Tercer.- Notificar el present Decret als Regidors afectats, pel seu 
coneixement i efectes. 
 
 Quart.- Donar compte al Ple d'aquesta resolució en la primera 
sessió que tingui lloc, en compliment del que disposa l'article 23.7 del ROM, 
en concordança amb l’article 44.2 del text legal abans esmentat.” 
 
 Intervé  el Sr. Alcalde per manifestar que el present Decret de 
modificació és fruit dels canvis que hi ha hagut en els components del Grup 
d’Esquerra Republicana de Catalunya, autoritzant la realització de matrimonis 
civils al senyor Salvador Colominas. 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 2.5.- Decret núm. 5625/04 de data 17 de novembre. 
 
 “Vista la sol·licitud del senyor Antonio Cutillas Magan, major d’edat 
amb DNI 28.018.850n en el seu propi nom i en representació de FOCIO 
Societat Limitada, amb CIF B-61127320, en el que sol·licitava la instal·lació 
d’un tub de PVC de 70 cm. De diàmetre des d’una finca de la seva propietat 
fins al col·lector general del Carrer Silici, passant per un finca de titularitat 
municipal. 
 
 Atès que ha quedat comprovat que l’empresa FOCIO Societat 
Limitada, ha realitzat les obres per instal·lar l’esmentada canalització, sense 
tenir autorització. 
 
 Atès que la sol·licitud feta per part del senyor Antonio Cutillas 
Magán en representació de FOCIO Societat Limitada, es pot considerar com 
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un ús privatiu inherent a la afectació dels béns i que comporta la 
transformació o la modificació del domini públic i conforme a l’article 59 del 
Decret 336/1988 mitjançant el qual s’aprova el Reglament de Patrimoni dels 
Ens Locals, queda subjecte a concessió administrativa. 
 
 Atès que conforme a l’informe del Cap de Contractació de 
l’Ajuntament que s’adjunta a aquest Decret no es pot considerar l’oportunitat 
de l’ocupació, procedint-se a denegar l’inici de l’expedient de la concessió. 
 
 Atès quan a la ocupació de la finca de titularitat municipal s’ha 
produït una pertorbació de la possessió d’un bé de domini públic municipal. 
 
 Atès que els ens locals poden recuperar per si mateixos, en 
qualsevol moment la possessió dels seus béns de domini públic. 
 
 Vist el Decret 336/1988 de Reglament de Patrimoni del Ens Locals i 
l’article 53.1.K  del Text Refós de la Llei Municipal i de règim Local de 
Catalunya, així com la resta de competències conferides per la legislació de 
Règim Local. 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Desestimar la sol·licitud del senyor Antonio Cutillas Magán 
en representació de FOCIO S.L., sol·licitant la instal·lació d’un tub de PVC de 
70 cm de diàmetre, des d’una finca de la seva propietat fins al col·lector 
general del C/Silici, passant per la següent finca: 
 
 “Finca de titularitat municipal, qualificada com a bé domini públic i 
amb la calificació urbanística de zona verda, clau, 6, àrea destinades a parc 
urbà, situada al Carretera del Mig, número 51, carrer Silici de Cornellà de 
Llobregat.” 
 
 Segon.- Exercitar l’acció administrativa procedent per tal de 
recuperar d’ofici la possessió dels terrenys esmentats al punt anterior. 
 
 Tercer.- Requerir en conseqüència al senyor Antonio Cutillas 
Magán en representació de FOCIO Societat Limitada, a que cessi en l’ocupació 
del subsòl municipal i procedeixi d’immediat a deixar lliure el subsòl, 
restituint el mateix al seu estat original, i deixant-lo a disposició d’aquest 
Ajuntament. 
 
 Quart.- Utilitzar en el supòsit de persistir, en l’ocupació els mitjans 
compulsoris admesos legalment, sense perjudici de l’ imposició de les multes 
amb que els actes d’ocupació poden sancionar-se i  sense perjudici així mateix 
de la indemnitació dels danys i perjudicis que per raó de la ocupació fossin 
procedents. 
 
 Cinquè.- Donar audiència a FOCIO Societat Limitada, per a que en 
el termini dels 10 dies següents a la recepció d’aquest escrit presenti els 
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documents, formuli les al·legacions i presenti les proves que estimi 
convenients al seu dret. 
 
 Sisè.- Donar compte del present Decret a la propera sessió plenària 
que celebri l’Ajuntament per a la seva ratificació. 
 
 Setè.- Notificar el present Decret al senyor Antonio Cutillas Magán, 
al Departament d’Activitats; Urbanisme, Via Pública i la Intervenció 
Municipal.” 
 
 Pren la paraula el President-Delegat de la Comissió Informativa 
d‘Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio 
Martínez Flor, manifestant que és un decret que es va fer per l’aturament 
d’unes obres de Focio, S.L., - en la pastilla de terreny que hi ha a la sortida de 
la Ronda de Dalt, a on estan fent enfront l’obra de la bassa de laminació. 
Aquest senyor va fer unes obres sense permís, -va connectar al clavegueram 
públic sense permís-, i amb aquest decret es denega la llicència, perquè no pot 
tenir llicència.  
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.6.- Decret núm. 5650/04 de data 18 de novembre. 
 
 “Vist el Decret 3696/2003, dictat per l’Alcaldia el dia 25 de juny, pel 
qual es nomenen els Presidents delegats de les Comissions Informatives de 
caràcter permanent i específic, adscrivint-se a elles els Vocals corresponents a 
proposta de cada Grup Polític Municipal, que va ser posteriorment modificat 
per Decrets 2180/2004, de 14 de maig i 4357/2004, de 16 de setembre. 
 
 Atès l’escrit presentat per la Portaveu del Grup Municipal del Partit 
d’Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal, en el qual demana el 
canvi de representant del seu Grup Polític en la Comissió Informativa de 
Patrimoni Arquitectònic i Històric Artístic, degut al cessament del Regidor, 
senyor Joan Tardà Coma el passat setembre. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret 3696/2003, dictat per l’Alcaldia el dia 
25 de juny i posteriorment modificat per Decrets 2180/2004, de 14 de maig i 
4357/2004, de 16 de setembre, pel qual s’adscrivia a diversos Regidors i 
Regidores a les diferents Comissions Informatives municipals, deixant sense 
efecte el nomenament efectuat a favor del senyor Joan Tardà Coma com a 
representant del Grup Polític d’Esquerra Republicana de Catalunya-Acord 
Municipal en la Comissió Informativa de Patrimoni Arquitectònic i Històric 
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Artístic, adscrivint en el seu lloc, amb efectes del dia d’avui, al Regidor senyor 
Salvador Colominas Tutusaus, en qualitat de titular, i a la Regidora, senyora 
Pilar Albiol Gilabert, en qualitat de suplent. 
 
 Segon.- Comunicar aquesta resolució al President i al Secretari la 
Comissió Informativa de Patrimoni Arquitectònic i Històric Artístic, als efectes 
escaients, i als Regidors afectats, fent-los constar a ambdós, que la suplència 
únicament operarà en els supòsits d’absència, malaltia o qualsevol altre 
impediment del Regidor que ostenti la condició de Vocal titular. 
 
 Tercer.- Donar compte al Ple d’aquesta resolució en la pròxima 
sessió que tingui lloc.” 
 
 El Sr. Alcalde fa l’explicació del punt, indicant que fa referència al 
canvi i components a la Comissió Informativa de Patrimoni Arquitectònic i 
Històric Artístic, per incorporar la presència del Sr. Salvador Colominas . 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar l’acord de la Junta de 
Govern Local que a continuació es relaciona. 
 
 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura al acords adoptats per la Junta de Govern 
Local, en les sessions que s'especifiquen, el text literal dels quals és el 
següent: 
 
 
 Sessió celebrada el dia 17 de novembre de 2004 
 
 PROPOSTA DE L'ÀREA D’URBANISME I HABITATGE  
 
 3.1.- Aprovar el text del conveni a subscriure entre l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat i la companyia mercantil Nargam, Societat Anònima, en 
relació a la cessió anticipada d’una, amb anterioritat i execució del projecte de 
reparcel·lació modalitat de compensació per concertació, per a destinar-la a la 
construcció de la seu dels Mossos d’Esquadra. 
 
 “Vista la proposta del text de conveni de col·laboració a subscriure 
entre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i la mercantil Nargam, Societat 
Anònima, propietària d’una finca ubicada el sector d’equipaments Ribera 
d’aquesta ciutat. 
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, de data 4 de 
setembre de 2004, obrant a l’expedient. 
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 El Tinent d’Alcalde d’Urbanisme i Habitatge proposa a la Junta de 
Govern Local l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el text del conveni a subscriure entre l’Ajuntament 
de Cornellà de Llobregat i la companyia mercantil Nargam, Societat Anònima, 
que s’adjunta com a document annex al present acord, en relació a la cessió 
anticipada d’una part de la finca de la seva propietat ubicada al sector Ribera. 
 
 Segon.- Facultar, així, mateix al l’Alcalde-President d’aquesta 
Corporació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a la signatura d’aquest 
conveni. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a la mercantil Nargam, Societat 
Anònima. 
 
 Quart.- Ratificar el present acord pel Ple de l’Ajuntament.” 
 
 
 Pren la paraula el President-Delegat de la Comissió Informativa 
d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio 
Martínez Flor, per explicar  que aquest punt és del mateix tipus del que vam 
portar pel tema de l’Espanyol. Nosaltres, com sabeu, volem cedir aquest 
terreny perquè es col·loqui la Comissaria del Mossos d’Esquadra i tot això està 
dins d’un procés urbanístic. Per avançar el procés urbanístic i poder cedir 
aquest terreny abans, i que als Mossos d’Esquadra els hi doni temps de 
preparar el projecte i tot això, el que fem és signar un conveni amb el 
propietari d’un terreny que serà de cessió obligatòria a l’Ajuntament com 
equipament, i amb aquest conveni s’avança el termini de disponibilitat de 
l’Ajuntament d’aquest terreny. Una vegada nosaltres tinguem aquest conveni 
signat, nosaltres podem passar el terreny als Mossos d’Esquadra perquè facin 
la Comissaria o perquè preparin totes les coses amb els terrenys a la seva 
disposició.  
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR I COMERÇ.  
 
 
 4.- Aprovar l’inici de la contractació, així com els Plecs de 
Condicions Econòmico-Administratives i Tècniques, de la prestació dels 
serveis de recollida de residus domiciliàries per fraccions, de neteja 
viària, neteja de clavegueram, el transport dels residus fins a l’abocador. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 
Naturalesa: Gestió de Serveis Públics 
Objecte del contracte: Recollida de residus domiciliaris per fraccions, de neteja 
viària; neteja de clavegueram; el transport dels residus fins a l’abocador, i 
demés serveis relacionats amb l’objecte del contracte, que es derivin de les 
clàusules del Plec de Condicions. 
Tramitació: Ordinària 
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs 
 
 Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General i l’Enginyer Cap de Serveis. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior i Comerç, proposa 
al ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació: 
 
Naturalesa: Gestió de Serveis Públics. 
Objecte del contracte: Recollida de residus domiciliaris per fraccions, de neteja 
viària; neteja de clavegueram; el transport dels residus fins a l’abocador, i 
demés serveis relacionats amb l’objecte del contracte, que es derivin de les 
clàusules del Plec de Condicions. 
Tramitació: Ordinària 
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars de la contractació i el Plec de Condicions Tècniques que figuren 
com annexos I i II. 
 
 Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual amb aplicació 
als exercicis i pels imports següents: 
 
EXERCICI PARTIDA IMPORTS  
 
2005 12 442B0 22719 C.P.S/RECOLLIDA ESCOMBRARIES 582.209,45 EUROS 
2006 12 442B0 22719 C.P.S/RECOLLIDA ESCOMBRARIES 2.328.837,80 EUROS 
2007 12 442B0 22719 C.P.S/RECOLLIDA ESCOMBRARIES 2.328.837,80 EUROS 
2008 12 442B0 22719 C.P.S/RECOLLIDA ESCOMBRARIES 2.328.837,80 EUROS 
2009 12 442B0 22719 C.P.S/RECOLLIDA ESCOMBRARIES 2.328.837,80 EUROS 
2010 12 442B0 22719 C.P.S/RECOLLIDA ESCOMBRARIES 2.328.837,80 EUROS 
2011 12 442B0 22719 C.P.S/RECOLLIDA ESCOMBRARIES 2.328.837,80 EUROS 
2012 12 442B0 22719 C.P.S/RECOLLIDA ESCOMBRARIES 2.328.837,80 EUROS 
2013 12 442B0 22719 C.P.S/RECOLLIDA ESCOMBRARIES 2.328.837,80 EUROS 
2014 12 442B0 22719 C.P.S/RECOLLIDA ESCOMBRARIES 2.328.837,80 EUROS 
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EXERCICI PARTIDA IMPORTS  
2015 12 442B0 22719 C.P.S/RECOLLIDA ESCOMBRARIES 2.328.837,80 EUROS 
2005 12 441A022714 C.P.S/ CLAVEGUERAM 92.761,88 EUROS 
2006 12 441A022714 C.P.S/ CLAVEGUERAN 371.047,50 EUROS 
2007 12 441A022714 C.P.S/ CLAVEGUERAN 371.047,50 EUROS 
2008 12 441A022714 C.P.S/ CLAVEGUERAN 371.047,50 EUROS 
2009 12 441A022714 C.P.S/ CLAVEGUERAN 371.047,50 EUROS 
2010 12 441A022714 C.P.S/ CLAVEGUERAN 371.047,50 EUROS 
2011 12 441A022714 C.P.S/ CLAVEGUERAN 371.047,50 EUROS 
2012 12 441A022714 C.P.S/ CLAVEGUERAN 371.047,50 EUROS 
2013 12 441A022714 C.P.S/ CLAVEGUERAN 371.047,50 EUROS 
2014 12 441A022714 C.P.S/ CLAVEGUERAN 371.047,50 EUROS 
2015 12 441A022714 C.P.S/ CLAVEGUERAN 371.047,50 EUROS 
2005 12 442A0 22700 C.P.S./NETEJA VIÀRIA 650.028,68 EUROS 
2006 12 442A0 22700 C.P.S/ NETEJA VIÀRIA 2.600.114,70 EUROS 
2007 12 442A0 22700 C.P.S/ NETEJA VIÀRIA 2.600.114,70 EUROS 
2008 12 442A0 22700 C.P.S/ NETEJA VIÀRIA 2.600.114,70 EUROS 
2009 12 442A0 22700 C.P.S/ NETEJA VIÀRIA 2.600.114,70 EUROS 
2010 12 442A0 22700 C.P.S/ NETEJA VIÀRIA 2.600.114,70 EUROS 
2011 12 442A0 22700 C.P.S/ NETEJA VIÀRIA 2.600.114,70 EUROS 
2012 12 442A0 22700 C.P.S/ NETEJA VIÀRIA 2.600.114,70 EUROS 
2013 12 442A0 22700 C.P.S/ NETEJA VIÀRIA 2.600.114,70 EUROS 
2014 12 442A0 22700 C.P.S/ NETEJA VIÀRIA 2.600.114,70 EUROS 
2015 12 442A0 22700 C.P.S/ NETEJA VIÀRIA 2.600.114,70 EUROS 
 
subordinat al crèdit que es consigni en els respectius pressupostos i sotmetre 
l’eficàcia d’aquest contracte a la condició suspensiva de crèdit adequat i 
suficient per l’exercicis, 2005, 2006, 2007, 2008, 2009, 2010, 2011, 2012, 
2013, 2014 i 2015, en el que normalment hi ha crèdit. 
 
 Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de l’esmentada 
contractació, de conformitat amb l’article 75 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, donant publicitat a la licitació mitjançant anunci 
en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Establir que en el present procediment procedeix revisió 
de preus conforme a l’establert al Plec de Condicions Particular. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al Departament de Via Publica. 
 
 Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde de Interior i Comerç, per a la 
firma de quants documents públics i privats fossin necessaris per a l’execució 
dels acords que antecedeixen.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Intervè el President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, per fer una explicació del dictamen, 
manifestant que, com recordareu, al Ple passat vam comentar que portaríem a 
aquest Ple l’aprovació del Plec de Condicions de la contracta d’escombreries. El 
que fem és portar aquest Plec, ja s’han informat a les dues Comissions 
Informatives que s’han fet d’Urbanisme -una extraordinària i una ordinària- 
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en les quals s’han explicat àmpliament aquests Plecs. També ho hem explicat 
a la Comissió Informativa d’Interior i Comerç i dir en tot cas que és un 
concurs obert, el termini del contracte seria de deu anys i el tipus amb el que 
surt aquest concurs és de cinc milions tres-cents mil euros.  
 
 A continuació intervé la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per indicar que en el Plec de 
Condicions sobre la nova contracta de recollida d’escombreries per part del 
seu Grup hi ha tres temes que no veuen clar. Per una banda, hi ha un 
imcompliment de la Llei bàsica, de matèria de residus. La Llei 6/93 
Reguladora dels Residus, estableix en el seu article 47 que per tal d’afavorir la 
valorització dels residus municipals, els municipis de més de cinc mil 
habitants de dret han d’instaurar la recollida selectiva en el servei de gestió de 
residus municipals. 
 
 Punt dos; la recollida selectiva dels residus municipals s’ha 
d’implantar amb caràcter obligatori pel que fa al lliurament separat al servei 
de recollida dels residus urbans. En aquest sentit, a la disposició final 
cinquena  estableix que la implantació de la recollida selectiva obligatòria 
fixada pel article 47, referent als residus municipals, entra en vigor als quatre 
anys de la promulgació d’aquesta Llei. Això vol dir que la recollida selectiva de 
la fracció orgànica és un servei de prestació obligatòria de l’Ajuntament de 
Cornellà des de l’any 97. Malgrat aquesta obligació legal, el present Plec de 
Condicions estableix l’extensió de recollida orgànica a tot el municipi, com un 
servei addicional –a la A.12, per si eventualment l’Ajuntament decidís 
incorporar-los-. Queda clar que la recollida de la fracció orgànica no pot ser 
un servei addicional, sinó contràriament, ha de ser un servei necessari de 
consideració i d’obligada prestació. Per tant, nosaltres entenem que aquí 
hauria d’haver-hi un informe, de la Secretaria de la Corporació de 
l’Ajuntament de Cornellà que estableixi si s’està vulnerant o no s’està 
vulnerant aquesta Llei. Hi ha una llei i hi ha un incompliment -des del nostre 
punt de vista- del que la Llei marca.  
 
 En segon lloc, no hi ha un impuls decidit per promoure la recollida 
selectiva de la fracció orgànica. Cal recordar, o recordem, que la matèria 
orgànica és un residu important a segregar. Suposa el 40% del pes de les 
escombreries, contamina i complica els tractaments finalistes, si va com a 
rebuig. Hi ha directives europees que regulen aquesta limitació i el destí que 
va als abocadors. I aquest percentatge que va als abocadors, en funció del que 
hi va, es cobren uns diners sota aquest concepte. Per tant, en el Plec, a banda 
de l’important dèficit de gestió que suposa no assumir clarament dins del Plec 
de contractació la recollida selectiva a tot el municipi, es constata que no s’ha 
assumit la necessitat ni el interès de segregar la fracció orgànica dels residus 
municipals. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula la Sra. Pilar Albiol indicant que, 
per tant, primer no hi ha propostes de recollida orgànica a generadors 
singulars com bars, restaurants, forns, carnisseries, fruiteries –podrien 
anomenar d’altres-. No apareix la recollida porta a porta de matèria orgànica 
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com a servei objecte de concurs (A-3). En cap cas es considera que els 
compactadors dels Mercats siguin matèria orgànica, es consideren de rebuig , 
(19-3). Tan sols es preveuen 35 contenidors orgànics en via pública front dels 
475 de contenidors de rebuig, (A-5.3). La neteja exterior del contenidors és 
clarament qüestionable, es considera una neteja interior per setmanes -sigui 
estiu o hivern- i exterior cada 45 dies, (A-5.5). I l’últim punt a tenir en compte 
seria l’absència d’una proposta municipal sostenible a l’espera de propostes 
empresarials de baix cost. En tot el Plec no hi ha cap criteri ni directriu 
ambiental, apareixen conceptes de servei com recollida porta a porta de vidre, 
paper i cartró, però no s’especifiquen si seran per activitats comercials, per a 
comunitats de veïns amb voluntat de reciclar. 
 
 Hi ha un seguit d’aspectes, darrerament habituals en processos de 
licitació en aquest tipus de recollides en altres municipis, que en el nostre Plec 
de Condicions no apareixen, com podria ser la recollida selectiva de residus 
procedents de mercat ambulant, la recollida selectiva de mobles i estris vells 
per al seu aprofitament i possible reciclatge en plantes de destinació, recollida 
selectiva de Festes Majors i celebracions, criteris de selecció en les operacions 
de neteja viària i no es vincula a les conclusions de l’auditoria ni objectius del 
Pla d’Acció Ambiental. I, fins i tot, hem trobat altres absències que són molt 
corrents, com el fet d’invertir l’absència de criteris ambientals de l’1 per cent 
de comunicació que requereix que s’inverteixi a l’empresa licitadora. I no 
consta cap incentiu als resultats ecològics de les propostes. 
 
 Per tant, entenem que és un Plec de Condicions que no actua amb 
claredat ni rigor davant del dèficit i la regularitat administrativa ja històrica de 
Cornellà que suposa el fet de no tenir estès, encara, el servei de recollida 
selectiva orgànica en tot el municipi, la seva implementació la remet a decisió 
eventual, i no hi ha cap proposta novedosa ni afavoridora de la sostenibilitat 
en la seva redacció -tal com s’ha exposat-. Tot el disseny del servei es deixa en 
mans de les propostes que facin les empreses, fet que constata l’absència del 
criteri ambiental i de gestió per part de l’Ajuntament en aquesta política. 
 
 Pren la paraula seguidament el President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor 
Antonio Martínez Flor, per indicar que hi ha dos qüestions a comentar. 
 
 La primera, aquest Plec de Condicions s’ha fet, sobretot, amb la 
idea d’afavorir el que és la neteja viària més que la recollida d’escombreries. 
També dir una cosa, el Plec compleix la Llei, doncs està recollit el fet de que es 
pugui fer la recollida selectiva orgànica de tot el municipi. El que no diu és que 
sigui des del primer dia. Per una raó, si totes les ciutats de l’Àrea 
Metropolitana fessin en aquest moment la recollida orgànica no sabrien a on 
portar-la, perquè encara no estan fets els llocs per a portar-la en tota l’Àrea 
Metropolitana. I això és una realitat que està aquí i, per tant, la posarem en 
marxa, evidentment, i per això està dintre del Plec de Condicions, però quan 
les condicions per portar-la estiguin fetes i quan l’Ajuntament cregui que és el 
moment. No som els únics, ni molt menys, no som el únics que fem això, sinó 
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que ho fa en aquest moment la immensa majoria d’Ajuntaments de l’Àrea 
Metropolitana. 
 
 El tema del comerç; en aquest moment els comerços poden 
contractar – i això ho diu la Llei i està en aquest procés- operadors privats per 
recollir les seves deixalles i les seves escombreries, i en això estem. Encara no 
tenim el cens dels comerços que han decidit fer-hi la recollida. Hi ha els grans 
operadors de Cornellà, com són el centres comercials, que ja l’estan fent, els 
supermercats també, els altres no sabem què faran, hem de mirar a veure què 
fan.  
 
 Quant als mobles; els mobles estan dintre del contracte general, i sí 
que hi és perquè és un servei que s’està fent en aquest moment i s’està fent 
cada dia la recollida de mobles, cada dia, i, a més, es porten al lloc adequat 
per aprofitar-los. 
 
 En relació al criteris mediambientals, nosaltres creiem que els 
criteris mediambientals dintre d’aquesta contracta estan incorporats, una 
altra cosa és que es demani la perfecció. La perfecció no apareix, sinó que 
estan els criteris que nosaltres creiem que han d’estar. Sobretot, fem això 
recalcant que nosaltres el que hem valorat en aquesta contracta és la neteja 
viària.  
 
 Pel que respecta als compactadors dels mercats, s’ha dit, -i així ho 
posa- que en els mercats hi haurà recollida orgànica i recollida de rebuig 
dintre dels mercats, en els mateixos compactadors, compactadors separats, 
per tant, no estem d’acord amb la intervenció de la companya d’Esquerra 
Republicana. 
 
 Intervé novament la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC-AM, per respondre que, a veure, entenem que 
d’avui per demà no poden aparèixer contenidors d’orgànic a tots els barris, 
podríem estar d’acord, però el que no hem trobat, per exemple, en el Plec de 
Condicions, que també seria una cosa a valorar, seria un calendari en el qual 
s’estableixi quin és el procés al qual arribarem d’aquí deu anys a tenir-ho o 
d’aquí cinc o d’aquí quants. És clar, ara estem amb un Plec de Condicions que 
ens marca la pauta per deu anys, on la part de l’orgànic s’estipula dintre d’un 
addicional, per tant, no obligatori, llavors és clar, entenem que l’única manera 
de que segur que d’aquí deu anys estarem a un nivell de recollida selectiva 
òptim, seria si pactéssim un calendari escrit dintre del mateix Plec de 
Condicions i mesures d’actualització del propi Plec de Condicions, perquè sinó, 
estem lligant-nos d’aquí a deu anys, que és el que ens ha passat en l’anterior 
contracte. Fins que no s’ha acabat el període de contractació, no hem pogut 
obrir el nou Plec de Condicions, i és a on estem ara, un nou Plec de 
Condicions que ens marcarà deu anys més, per tant, anem a posar les pautes 
a on sigui, en annexos, amb el que sigui, perquè si hi ha possibilitats, es faci. 
 
 Pren la paraula seguidament el Sr. Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, els Ajuntaments, que és a on estem, ja estem 
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acostumats a que el Parlament de Catalunya faci el que després no podem 
complir i, a més a més, no ens dotin de recursos. Aquesta és una de les Lleis 
que es va fer en el seu moment –com d’altres- i no es va dotar de recursos als 
Municipis, perquè al final, del que tenim que parlar és de recursos econòmics 
per poder abordar les circumstàncies i les situacions de cadascun dels nostres 
municipis. Però fruit d’aquesta Llei, a l’àmbit de l’Àrea Metropolitana –que sort 
que existeix- es va pactar entre Esquerra Republicana i Iniciativa per 
Catalunya i el PSC, un Pla de Gestió de Residus. Que tampoc ha pogut ser 
complert per totes les dificultats que en aquests moments existeixen referents 
al tema d’abocadors i de gestió mitjançant les incineradores, plantes, que al 
final no acabem de decidir-nos. I aquesta realitat que es dona en aquesta 
Ciutat es dona en la majoria de ciutats de l’àmbit metropolità. 
 
 Nosaltres hem plantejat un Plec de Condicions, on apareix primer; 
què volem prioritzar. Segon; quins són els nostres recursos?, perquè el que no 
podem plantejar és que no es pugin les Ordenances i, per altra banda, 
incrementem el doble de la despesa destinada a aquest servei. Això és una 
contradicció i hem de tenir alguns la valentia d’explicar als ciutadans que si 
volen tot això, respecte del que paguen ara, tindran que pagar el doble. 
Aquesta és la realitat i nosaltres, no és que no tinguem aquesta valentia, 
nosaltres el que pensem és que es pot fer d’una forma progressiva, i per això el 
Plec de Condicions planteja una gestió progressiva. Progressiva i d’increment 
de la gestió de residus que afecta a l’orgànica, sobre tot, perquè tindrà un 
creixement en allò que afecta al món del comerç i al món dels Mercats 
Municipals, que és a on es realitza molt més. 
 
 Hem de pensar també que l’orgànica té moltes dificultats, potser a 
on vivim alguns tenim molt espai per anar posant les coses, però hi ha altres 
habitatges –una gran part dels habitatges de la nostra Ciutat- que crec que 
tindrien molta dificultat per poder tirar endavant aquest tema. Per això hem 
plantejat deu anys perquè, a més a més, esperem de la sensibilitat del Govern 
actual que modifiqui algunes coses i que aleshores aquesta modificació ens 
permeti als Ajuntaments plantejar-nos per un altra via iniciar o mantenir o 
progressar en aquesta via de recollida. 
 
 Per tant, el límit està clar. Hi ha un límit pressupostari, i aquest 
límit pressupostari obliga a escollir prioritats, i dins d’aquestes prioritats està 
perfectament dissenyat, en el Plec de Condicions, el tema d’incrementar el pes 
de la recollida orgànica. Aquesta és la nostra voluntat i no es pot interpretar 
d’una altra forma. Perquè, a més a més, serà així, ja s’estan fent obres civils 
destinades als nous compactadors que tindran que tenir aquesta situació en 
els Mercats Municipals. 
 
 Nosaltres hem previst solament la neteja diària, creiem que és a on 
hi ha més queixes, altres podeu plantejar una altra prioritat, em sembla molt 
bé, però nosaltres el que hem plantejat en aquest Plec de Condicions és que la 
Ciutat ha d’estar més neta. I es diu: “no hi ha cap dada o cap instrument 
sostenible”, home, la neteja és la neteja i, si podem millorar, francament no sé 
a on està la sostenibilitat. 
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 Afegeix el Sr. Alcalde que quant al tema de la recollida 
d’escombreries, evidentment es milloraran, perquè així hi ha indicacions per 
part del Departament de Medi Ambient, es milloraran els sistemes mecànics i 
també el tipus de carburants que utilitzaran els camions i instruments que es 
posaran en marxa a la nova contracta. 
 
 Crec que aquest és el tema i abordar-lo des d’un altre punt de vista, 
doncs, està molt bé com a debat acadèmic, però evidentment no com a debat 
realista i que està dins de la nostra Ciutat. I el que cregui una altra cosa està, 
evidentment, perfectament en la seva oportuna posició però nosaltres el que 
creiem és que s’han de fer prioritats i aquestes prioritats mantenen tres 
objectius en el contracte: neteja viària, increment –si podem perquè la 
sensibilitat del Govern ens permeti tirar endavant més ràpidament el tema 
d’ampliar-ho a tota  la Ciutat- de la recollida orgànica i després el tema de 
millorar, sobretot, el sistemes de serveis de recollida –que ho tenim que 
millorar perquè ara tenim dificultats-. Això és el que planteja el Plec de 
Condicions i crec que és el que hem de tenir present. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rosa Eva Granadal 
Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 5.- Aprovar l’adjudicació de les obres d’adequació de l’edifici de 
Can Suris de Cornellà de Llobregat, per a seu del Centre Catalunya 
Internet C@t., a l’empresa “Obres i Contractes Penta, Societat Anònima”. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 
Objecte del contracte: Obres d’adequació de l’edifici de Can Suris de Cornellà 
de Llobregat, per a seu del Centre Catalunya Internet, C@t. 
Tramitació: Ordinària 
Procediment d’adjudicació: Obert 
Forma d’adjudicació: Concurs 
 
 Atès que les proposicions admeses a la licitació son les següents 
empreses: 
 
1 Obres i Contractes Penta, Societat Anònima 
2 Excavaciones i Construcciones Benjumea, Societat Anònima 
3 Rehac, Societat Anònima 
4 Construcciones Exixa, Societat Anònima  
5 Ferrovial Agroman, Societat Anònima 
 
 Atès que la Mesa de Contractació es va reunir per procedir a la 
valoració de les ofertes presentades, proposant l’adjudicació a l’Empresa Obres 
i Contractes, Penta, Societat Anònima, per ser l’oferta més avantatjosa per 
aquest Ajuntament i complir tots els requisits fixats al Plec de Condicions 
aprovat per regir el present procediment. 
 
 El Ponent de la Comissió Informativa d’Interior, i Comerç, proposa 
al ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Adjudicar a l’Empresa Obres i Contractes Penta, Societat 
Anònima, el contracte d’obres d’adequació de l’edifici de Can Suris de Cornellà 
de Llobregat, per a seu del Centre Catalunya Internet, C@t., amb estricta 
subjecció al Plec de Condicions Econòmic-Administratives Particulars aprovat 
pel ple de data 29 de juliol de 2004, i a la seva oferta. 
 
 Segon.- Establir com a preu del contracte, 2.676.500,- euros IVA 
Inclòs). 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 107.060,- 
euros, de conformitat amb el Plec de Condicions particulars, la qual haurà 
d’ingressar el contractista en el termini de 15 dies següents, a comptar de la 
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recepció del present acord. De no acomplir-se aquest requisit, per causes 
imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
 Quart.- Retornar la garantia provisional per un import de 59.478,29 
euros als licitadors següents: 
 
NUM EMPRESA (INGRESSAT EN TRESORERIA/ÒRGAN DE CONTRACTACIÓ) 
 
1 EXCAVACIONES I CONSTRUCCIONES 

BENJUMEA, SOCIETAT ANÒNIMA TRESORERIA MUNICIPAL 
2 REHAC, SOCIETAT ANÒNIMA ÒRGAN DE CONTRACTACIÓ 
3 CONSTRUCCIONES EXIXA, SOCIETAT 

ANÒNIMA ÒRGAN DE CONTRACTACIÓ 
4 FERROVIAL AGROMAN, SOCIETAT 

ANÒNIMA TRESORERIA MUNICIPAL 
 
 Cinquè.- Formalitzar aquest contracte en document administratiu 
de conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques. 
 
 Sisè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
 Setè.- Posar l’expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l’article 89.3, en 
concordança amb l’article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
 Vuitè.- Notificar la present resolució al Departament d’Urbanisme i 
Habitatge, la Intervenció Municipal, a l’adjudicatari, així com a la resta de 
participants. 
 
 Novè.- Disposar de la despesa plurianual amb aplicació als 
exercicis i imports següents: 
 
Exercici Partida Import  
 
2004 51 432B0 62200 449.996,16 Euros 
2004 51 432B0 62202 102.108,70 Euros 
2005 51 432B0 62200 2.124.395,14 Euros 
 
Subordinat al crèdit que es consigni en els respectius pressupostos.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Pren la paraula el President-Delegat de la Comissió Informativa 
d’Interior i Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, per fer una explicació del 
dictamen indicant que es tracta de l’aprovació de l’adjudicació de les obres 
d’adequació del edifici de Can Suris de Cornellà de Llobregat, per a seu del 
Centre Catalunya Internet C@t. Com recordareu, va passar per aquest Ple 
l’aprovació inicial, és a dir l’aprovació dels Plecs de Condicions. Una vegada 
passat el temps d’exposició i presentades les empreses, proposaríem 
l’adjudicació d’aquestes obres d’adequació a l’empresa “Obres i Contractes 
Penta, Societat Anònima” per un import de dos milions sis-cents setanta-sis 
mil cinc-cents euros, IVA inclòs. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rosa Eva Granadal 
Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, 
ECONOMIA I HISENDA 
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 6.- Aprovar inicialment el Pressupost General de l’Ajuntament 
per a l’exercici 2005. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “L’Alcaldia-Presidència, d’acord amb allò previst en l’article 168, del 
Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de 
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals i l’article 18 del Reial Decret 
500/1990 ha format el Projecte de Pressupost General de l’Ajuntament per a 
l’exercici 2005, que ha estat informat favorablement per la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, per la qual cosa el 
sotasignant proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovació inicial, de conformitat amb l’establert a l’article 
112 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril i a l’article 168.5 del Real Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Locals, del Pressupost General per a l’exercici de 2005, integrat 
pels Pressupostos de l’Ajuntament, de l’Institut Municipal d’Educació, del 
Patronat Municipal de Ràdio Cornellà i de les Empreses Municipals amb 
capital íntegrament local; Societat Promoció Econòmica de Cornellà, Societat 
Anònima (PRECSA), i Societat de Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat 
Anònima (EMDUCSA) i, el resum dels quals segons l’estat de consolidació per 
capítols pressupostaris i expressats en euros són del següent tenor literal: 
 
 

PRESSUPOST GENERAL 2005 
 
ESTAT DE CONSOLIDACIÓ 
 
ESTAT DE DESPESES 
 

CAPITOL DESCRIPCIO   AJUNTAMENT I.M.E. RADIO PRECSA EMDUCSA OP.INTERNES TOTAL
1 DESPESES PERSONAL   17.860.000,00 1.810.073,00 170.249,00 1.203.569,00 774.861,00 0,00 21.818.752,00
2 BENS I SERVEIS  20.032.690,00 562.338,00 42.297,00 1.529.770,00 10.302.778,00 -431.165,00 32.038.708,00
3 DESPESES FINANC.  242.515,00 0,00 0,00 0,00 2.000,00 0,00 244.515,00
4 TRANSF.CORRENTS  5.367.774,00 50.546,00 0,00 0,00 0,00 -911.765,00 4.506.555,00
 OPERACIONS CORRENTS   43.502.979,00 2.422.957,00 212.546,00 2.733.339,00 11.079.639,00 -1.342.930,00 58.608.530,00
6 INVERSIONS REALS  9.798.021,00 39.186,00 0,00 90.000,00 26.670,00 0,00 9.953.877,00
7 TRANSF.CAPITAL  1.052.756,00 0,00 0,00 0,00 0,00 -129.186,00 923.570,00
8 ACTIUS FINANCERS  0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00
9 PASSIUS FINANCERS  1.887.405,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 1.887.405,00
 OPERACIONS DE CAPITAL 12.738.182,00 39.186,00 0,00 90.000,00 26.670,00 -129.186,00 12.764.852,00

 TOTAL DESPESES   56.241.161,002.462.143,00 212.546,002.823.339,00 11.106.309,00 -1.472.116,00 71.373.382,00
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ESTAT D'INGRESSOS 
 

CAPITOL DESCRIPCIO  AJUNTAMENT I.M.E. RADIO PRECSA EMDUCSA OP.INTERNAS TOTAL
1 IMPOSTOS DIRECTES  24.112.650,00 0,00 0,00 0,00 0,00 -195.700,00 23.916.950,00
2 IMPOSTOS INDIRECTES  2.831.780,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 2.831.780,00
3 TAXES I ALTRES ING.  4.684.763,00 823.654,00 69.501,002.124.618,00 0,00 -235.465,00 7.467.071,00
4 TRANSF.CORRENTS  14.109.185,001.589.981,00 142.345,00 571.437,00 0,00 -911.765,00 15.501.183,00
5 ING.PATRIMONIALS  1.581.510,00 9.322,00 700,00 46.082,00 8.737.573,00 0,00 10.375.187,00
 OPERACIONS CORRENTS  47.319.888,002.422.957,00 212.546,002.742.137,00 8.737.573,00 -1.342.930,00 60.092.171,00
6 ALIENACIO INVERSIONS  0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00
7 TRANSF.CAPITAL  902.178,00 39.186,00 0,00 90.000,00 0,00 -129.186,00 902.178,00
8 ACTIUS FINANCERS  0,00 0,00 0,00 0,00 2.368.736,00 0,00 2.368.736,00
9 PASSIUS FINANCERS  8.019.095,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 8.019.095,00
 OPERACIONS DE CAPITAL 8.921.273,00 39.186,00 0,00 90.000,00 2.368.736,00 -129.186,00 11.290.009,00

 TOTAL INGRESSOS  56.241.161,002.462.143,00 212.546,002.832.137,00 11.106.309,00 -1.472.116,00 71.382.180,00

 
 
 Segon.- Aprovar les Bases d’Execució del Pressupost General per a 
2005. 
 
 Tercer.- Exposar al públic i donar al present acord la publicitat 
establerta a l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Quart.- El present acord s’entendrà aprovat definitivament, si 
durant el termini d’exposició al públic no es presenten reclamacions.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Pren la  paraula el President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
indicar que, en primer lloc, voldria desenvolupar l’idea de que hem fet un 
tràmit formal del Pressupost novetós, hem començat a confeccionar el 
Pressupost abans que altres anys i això ha donat peu, en la nostra opinió, a 
una millor participació dels Grups, de tots els Grups, per suposat dels Grups 
de l’oposició. Entre d’altres coses, el primer esborrany del Pressupost es va 
lliurar durant el mes d’octubre, cosa que ens ha permès poder analitzar amb 
profunditat totes les propostes dels Pressupostos, poder aclarir dubtes, aclarir 
conceptes i, en última instància, ens hauria de permetre que el Pressupost 
entri en funcionament plenament el primer dia de l’any 2005. 
 
 A l’hora de confeccionar un Pressupost, és inevitable tenir l’escenari 
pressupostari, escenari pressupostari que quasi sempre ve condicionat- i que 
és obligat observar- per les grans variables macroeconòmiques, en aquest cas, 
inflació, tipus de interès, dèficit públic i creixement econòmic. La inflació, tal 
com hem vingut sostenint en la discussió del Pressupost, i producte de l’efecte 
que els preus del petroli estan tenint sobre el conjunt de l’economia, tenim 
una previsió de tancament que oscil·larà entre el 3,5 i el 4 per cent, la qual 
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cosa fa que estiguem davant d’una de les inflacions més importants dels 
últims anys, precisament pel problema i per l’impacte en els preus del cost 
energètic. 
 
 Així mateix, durant el 2004 s’ha produït una sensible reducció del 
tipus d’interès fins arribar al 2,12% en la taxa Euribor i està previst que per al 
2005, ens trobem amb un repunt del propi tipus d’interès que preveiem que 
podria assolir el 2,4%. Quant al dèficit del Govern en l’esborrany del 
Pressupostos de l’Estat, ha avançat en la seva voluntat de l’objectiu de dèficit 
zero. I, per últim, en referència al creixement de l’activitat econòmica, la 
previsió subjacent en el Pressupost que avui presentem al Ple, és que hi hagi 
un manteniment de l’activitat econòmica, malgrat que es pugui produir una 
lleugera desaceleració en el creixement. 
 
 Els Pressupostos Generals de l’Estat són l’altre gran referent de 
qualsevol Pressupost públic i, en concret, de l’Ajuntament de Cornellà, perquè 
ens afecten despeses i ingressos. Per la via de despeses, marquen un referent 
d’increment del cost de personal, que aquest any es fixa en torn al 2,4%. Es 
fixa també la política d’ingressos i, en aquest cas, ens remet la participació en 
els tributs de l’Estat i les transferències del propi Estat vers els Ens Locals. A 
l’hora de confeccionar el nostre Pressupost, -ho hem explicat amb reiteració 
perquè hem tingut moltes ocasions de parlar d’ell-, els criteris del mateix han 
sigut una política de control de la despesa, que ha sigut, per altra banda, una 
constant en els últims anys de la política pressupostària, l’objectiu de no 
incrementar la pressió fiscal malgrat que la pressió fiscal en la nostra Ciutat 
es troba en torn a la mitja de l’Àrea Metropolitana, -que és la nostra referència 
immediata-. La millora dels enunciats públics, en concret, el venciment de 
contractes molt importants, com el que s’acaba de comentar aquí, i l’entrada 
en servei d’equipaments que tindran un gran impacte en la nostra Ciutat, com 
és el propi Parc Esportiu del Llobregat. 
 
 Es prioritza la política social que forma part del nostre programa i 
del discurs d’investidura de l’Alcalde, i una sèrie de projectes de tipus 
sectorial, com és la millora en les polítiques de la Dóna o el projecte de la 
Ciutat de la Lectura. Així, ens trobem amb un Pressupost que decreix un 
2,95%, en el qual els ingressos corrents s’incrementaran en el 4,6, els 
impostos indirectes en l’11,7, l’IAE continuarà reduint la seva aportació, en 
aquest cas, un 6,3%, i les transferències corrents una reducció del 16,62%. 
Per tant, una reducció dels ingressos propera al 3%, derivada també, entre 
d’altres, de l’impacte de transferències que es van produir, durant aquest 
exercici que amb ocasió de l’exercici de l’any que ve, no és produiran. 
 
 Això porta a un finançament del conjunt del Pressupost, 
fonamentalment sa, en el sentit que els recursos propis suposen el 60% del 
nostre Pressupost, les subvencions un 27% i la resta, la càrrega financera. 
 
 En allò que respecta a despeses, es produeix un increment de la 
despesa habitual del 7%, que ve derivada dels propis criteris que hem exposat 
a l’hora de confeccionar el Pressupost, millora dels serveis públics. Veureu en 
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la carpeta del Pressupost que el capítol dos creix un 11,77%, en gran part 
motivat per l’increment de recursos que dedicarem a la neteja. Es produeix 
també, amb la previsió d’entrada de nous equipaments en servei. Apareix una 
reducció de la càrrega financera entorn del 17%. Anem a fer ús l’any que ve de 
menys finançament extern que l’any que acaba el mes que ve, i, a la vegada, 
anem a absorbir un increment, quasi amb tota seguretat, del cost del 
finançament extern. I es produeix també per desenvolupar un increment de la 
despesa de personal que estarà entorn al 6,63% com hem anunciat i explicat 
amb reiteració. 
 
 Voldria ressaltar que la inversió suposa prop del 20% del conjunt 
del Pressupost. D’aquesta forma Cornellà es consolida i es manté com una de 
les ciutats que més inverteix per habitant en l’Àrea Metropolitana, i aquest 
any, aquest capítol ascendirà a onze milions d’euros que es finançaran en part 
amb el nostre estalvi, en part amb els ingressos que generem, i en part amb 
un recurs al finançament extern que -com he dit- està previst que es redueixi 
per a l’any 2005. 
 
 S’ha de ressaltar, dintre de les polítiques socials, aquelles que fan 
referència al que podrien ser polítiques d’ampli espectre social. Destacar la 
partida de Can Suris que ha de suposar, en el seu dia, un equipament molt 
important per permetre que les persones de la nostra Ciutat amb recursos o 
no, puguin accedir a la societat de la informació. La dotació per dues llars 
d’infants, la d’Almeda i Fontsanta, donant compliment a l’objectiu del nostre 
programa de dotar d’un conjunt de llars d’infants a la Ciutat que permeti, 
entre altres coses, reduir la càrrega familiar i permeti la igualtat d’oportunitats 
entre les persones en la nostra Ciutat. La millora de carrers i places en el que 
hem vingut determinant com a política de microciutat, aquelles actuacions 
puntuals que afecten directament a l’entorn dels ciutadans i que tenen un 
efecte sobre aquesta inversió tan important per la reestructuració de la nostra 
Ciutat com és el viaducte de la Renfe, -estem convençuts que properament 
començaran les obres i que permetrà eliminar una de les barreres més 
importants que té la nostra Ciutat- per no destacar altres, com la urbanització 
de Ribera Serrallo. 
 
 Acabo fent una referència sintètica a tot el que he dit; es preveu un 
increment de les Ordenances del 4% que suposarà un creixement dels 
ingressos corrents del 4,6 amb una reducció de quasi el 3% del conjunt dels 
ingressos, un creixement de la despesa ordinària del 6,5%, una inversió d’onze 
milions, un recurs de finançament extern de dos milions d’euros i el 
manteniment, en termes generals, de la pressió fiscal a la nostra Ciutat, a la 
vegada que com a producte d’una millor gestió dels recursos disponibles, es 
milloren els serveis i l’atenció als ciutadans. 
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal de CiU,  senyor 
Francesc Molina Núñez, manifestant que aquest punt de l’ordre del dia és el 
més important de tots els que es discuteixen i aproven en el Ple Municipal. És 
la fotografia de les polítiques que vol afrontar  i com les vol afrontar el Govern 
Municipal. Ara fa mesos, nosaltres, el Grup Municipal de Convergència i Unió, 
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vàrem votar en contra de la proposta de pressupostos per aquest any 2004. 
Ara fa onze mesos teníem diferències de com afrontar les millors polítiques per 
Cornellà, discrepàvem bàsicament perque consideràvem una manca de to 
social a les polítiques que recollien els Pressupostos, i d’ença, s’han produït 
canvis -també molt importants- que ens van portar a signar un pacte de 
Govern atenent l’oferta realitzada pel Grup majoritari de Govern, el PSC, i que 
es tradueix en el treball al voltant de cinc línies estratègiques; continuar 
aprofundint en l’articulació de la Ciutat com a factor determinant per 
potenciar i integrar les diferents realitats socials, econòmiques i territorials, 
un compromís en la millora del medi ambient de la Ciutat, un increment del 
factor de atracció de l’activitat econòmica i de la creació de llocs de treball, 
actuar per evitar l’aparició de fractures socials, i treballar per incrementar i 
millorar l’actual marc de competències i de finançament municipal. 
 
 Aquests Pressupostos –afegeix el senyor Molina- reflecteixen 
l’esperit i la lletra d’aquest pacte. L’increment de partides de Benestar Social, 
de Medi Ambient, de polítiques de foment de l’ús social del català, entre 
d’altres, això ho deixen veure. Podem dir en contra del que vam defensar tot 
just fa onze mesos, que el Govern Municipal ha recuperat el to social i cal 
reconèixer que l’Alcalde, senyor Balmón, en les diferents presències públiques 
davant la ciutadania ha assumit el compromís reflectit als Pressupostos, de 
donar un to més social a les polítiques municipals. 
 
 Convergència i Unió, com a federació política, sempre hem posat 
l’accent en les persones, de fet, en la campanya electoral al Parlament de l’any 
1999 el nostre eslogan era “Catalunya primeres persones”. Això volia dir i vol 
dir que tenim com objectiu les polítiques que milloren la qualitat de vida de les 
persones i això és el que diuen aquests Pressupostos. Sí a la millor qualitat de 
vida dels cornellanencs i de les cornellanenques.  
 
 En polítiques més concretes, aquest Grup va rebre per part de 
l’Alcalde, senyor Balmón, el compromís de destinar més Pressupost per les 
polítiques del foment de l’ús social del català, i això també ha quedat 
contundenment clar als Pressupostos. Tot just, l’equip de Govern actual hem 
iniciat un camí amb un objectiu comú; fer una Cornellà millor per tots i totes, 
també hem trobat les voluntats comunes per fer-lo realitat, el camí és llarg i 
no té fi, però si son passes curtes però sòlides, aconseguirem que el recorregut 
que ens toca sigui efectiu. Aquesta mateixa passa, la que representa el 
Pressupost de l’any 2005, posa els ciments per una Cornellà més justa i més 
solidària i, per tant, queda claríssim que el nostre vot és favorable. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyoral Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que nosaltres 
passarem a llegir també la nostra intervenció i la farem arribar a Secretaria. 
 
 Som conscients que el debat de pressupostos és el més important 
de l’any, tant pel que fa a la valoració de l’actuació realitzada pel Govern de la 
ciutat en el darrer exercici,  com pels nous projectes que s’han de desxifrar de 
les partides pressupostaries del proper any. Som conscients també que 
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aquest, ha estat un any de canvis a l’Ajuntament. Vàrem veure com l’anterior 
Alcalde marxava a Madrid a desenvolupar altres tasques, i com el Tinent 
d’Alcalde de Planificació, Economia i Hisenda, que durant molts anys va 
ocupar el Sr. Salabert, renunciava al càrrec.  
 
 S’encetava, així, una nova etapa, però les modificacions del règim de 
dedicacions, retribucions, dietes i indemnitzacions dels regidors i regidores del 
nostre Ajuntament no han estat finalitzades fins el mes de setembre de 2004, 
un any i mig desprès de les eleccions municipals. Així doncs, la valoració de 
l’exercici 2004 que fem, des d’Esquerra Republicana, és que ha estat una 
etapa de manteniment de l’statu quo anterior,  ja que els canvis no han 
propiciat l’inici de cap nova activitat. 
 
 Hem de reconèixer que aquest cop hi ha hagut, per part del Govern, 
una major diligència, a l’hora de lliurar-nos els pressupostos amb més temps 
que en l’exercici anterior, malgrat que encara en suport paper. 
 
 Tot i això, el temps ens ha permès fer-ne un estudi més exhaustiu. 
 
 Hem de felicitar-nos per l’increment pressupostari destinat al 
departament de Benestar Social, amb més incidència en la despesa per  
l’atenció a la gent gran, que segons se’ns ha informat, ha de permetre acabar 
amb les llistes d’espera. Entenem, dons, que es pot afirmar que a Cornellà 
atenem a totes les persones grans, tant a nivell de teleassistència, com pel què 
fa a  ajuda domiciliaria.  Potser és un petit canvi en la direcció del govern, ja 
que fins ara tot i dir-se d’esquerres era un dels departaments amb menys 
pressupost. 
 
 D’altra banda, sembla que es consolida el projecte ciutat amb 
90.000 euros, tot i que encara no s’ha adjudicat la partida del 2004, i que com 
vam manifestar quan es va aprovar la convocatòria de les bases reguladores 
del procediment de participació dels ciutadans i ciutadanes de Cornellà, el que 
es proposava no era participació ciutadana sinó una pura reglamentació d’una 
partida pressupostària.   
 
 Aquest any hem pogut veure altre cop, com el pressupostos seran 
debatuts en plenari sense la presentació a les entitats per tal que, puguin fer 
les seves aportacions, per tant és per nosaltres contradictori que per una 
banda s’argumenti un partida pressupostària de participació, però per l’altra 
no és parli amb les entitats i la ciutadania per elaborar una part del 
pressupost conjuntament. Considerem que en cas que s’hagués procedit 
d’aquesta manera sí que podríem parlar de participació ciutadana. 
 
 Amb tot, existeixen alguns aspectes i àmbits amb els quals volem 
fer avinent el nostre desacord. 
 
 Analitzant allò que pertoca al Departament de Cultura, Cooperació i 
Solidaritat, constatem com el pressupost destinat a solidaritat no assoleix  el 



 29

0.7. Coneixem els arguments del govern, sempre se’ns ha dit que els seus 
càlculs es duen a terme sobre els ingressos propis d’impostos del capítol 1 i 2. 
 
 En tot cas, el nostre Grup Municipal continua reclamant que el 
nostre Ajuntament, per raons ideològiques, hauria de ser dels capdavanters en 
la solidaritat i hauria de destinar majors recursos. Hauríem d’actuar de forma 
atrevida i amb voluntat didàctica a fi que la ciutadania assumís com un valor 
progressista la renúncia d’algunes millores immediates en benefici de 
projectes solidaris. 
 
 Pressupostàriament parlant, el Departament de Cultura té el mateix 
pressupost. No manifestem que aquesta situació sigui incorrecta però, com a 
mínim, esperàvem que es plantegessin projectes nous, tant respecte a la 
dinamització cultural de la ciutat, com pel que fa a projectes infrastructurals, 
bàsicament centrats en la necessitat d’ampliar l’oferta de biblioteques. En 
aquest sentit, lamentem que encara avui dia, la nostra única biblioteca encara 
no ofereixi servei tots els dies de la setmana, matí i tarda. Que després de 
tants anys, encara no s’hagin iniciat d’altres projectes per a oferir a la zona 
sud de la població un servei de biblioteca. D’altres municipis de la comarca 
han fet un esforç i ofereixen als seus ciutadans, avui dia, una xarxa a gairebé 
cada barri dotada, lògicament, de xarxa informàtica i un mínim fons 
documental.   
 
 Quant a les subvencions a les entitats constatem com es perpetua 
la política de “la repartidora” a través de la qual cada entitat, més enllà de les 
activitats específiques, de les innovacions  associatives que pugui assumir i de 
la seva mateixa  implicació en el seu àmbit territorial, a principi d’exercici, ja 
coneix allò que podrà rebre de l’administració local.   
 
 Mai no hi hem estat d’acord amb aquesta manera de fer. Ens 
sembla perversa en la mesura que acaba generant dependències polítiques. Si 
més no, esperem que, almenys, el nou Alcalde no repetirà les escenes 
esperpèntiques representades al castell, en les quals els presidents i 
presidentes de les entitats, com aquell que ret homenatge de vassallatge al 
senyor, es veuen obligats a fer-s’hi presents per rebre la subvenció. 
 
 Si abans el pressupost de Comunicació depenia d’Alcaldia i, a  
d’altres  departament se’ls adjudicaven petites partides destinades a aquest 
mateix concepte, ara podem comprovar com s’han aglutinat totes a l’Alcaldia.  
A nivell conceptual, val a dir que totes les partides pressupostaries que 
representen Comunicació estiguin dintre del mateix camp, no ens sembla gens 
incorrecte. Fins i tot ho considerem més racional. Ara bé, això hauria d’anar 
lligat amb  el que fa temps que reclamem: la creació d’un codi deontològic que 
reguli la propaganda institucional, tant la realitzada des del servei de premsa 
de l’Ajuntament, com la contractada a empreses publicistes o mitjans de 
comunicació. Perquè mai hem aconseguit la creació d’un Consell Municipal 
destinat a vetllar per la objectivitat i equanimitat dels mitjans de comunicació 
municipals i per assegurar-hi la participació ciutadana.   
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 Ara esperem que amb la redacció del nou ROM alguna d’aquestes 
propostes siguin incorporades, però de moment no les hem sabut veure. 
Esperem, però, que siguin incorporades les nostres esmenes sobre aquest 
tema. De moment però, per l’exercici 2005, es vol aprovar una partida 
pressupostària de 816.000 euros, partida que cada any s’incrementa una mica 
més. Val a dir que ens preocupa observar que des del canvi d’Alcaldia, 
l’activitat del Departament de Premsa, més que mai o igual, actua com a 
Comissariat de Premsa al servei de donar a conèixer la figura de l’Alcalde, 
fent-lo aparèixer arreu a nivell fotogràfic. 
 
 Aquest any s’han pressupostat 300.000 euros per l’adquisició 
d’equips TV. No estem en capacitat de valorar si és poc o molt.  El que tenim 
clar, és que es comença la casa per la teulada. Des de ERC hem defensat que 
la implantació d’una televisió a Cornellà hauria de servir per contribuir a 
articular la nostra comunitat, fomentar la cultura i els valors cívics i 
democràtics i nacionals. Amb tot, encara mai se’ns ha ofert cap marc de 
discussió. De què parlem? d’una televisió estrictament municipal?. D’una 
televisió pseudoprivatitzada?. Vostès pressuposten i més endavant, si ho 
consideren oportú, ens explicaran el projecte ideològic que hi ha al darrere. 
Sempre actuen així. I per aquí nosaltres no passem. Nosaltres justament ho 
veiem diametralment  diferent: primer voldríem parlar-ne i posteriorment 
pressupostar.  
 
 Estem molt decebuts de l’aplicació de les Ordenances de Paisatge 
Urbà. Vam participar-hi amb interès. Vam felicitar el Govern en el seu 
moment per haver fet la feina ben feta. Ara, per desfici, perquè qui va 
impulsar-les en el seu moment, ara no ocupa el mateix càrrec i 
responsabilitat, tot ha quedat en el no-res. El nombre d’antenes als balcons i  
d’aparells de refrigeració a les façanes, fins i tot, ha crescut.  
 
 I, si se’ns permet, encara un altre problema subsegüent: l’absolut 
fracàs quant a l’acompliment de la llei d’usos lingüístics respecte a la retolació 
en català de comerços. No van voler acceptar la nostra esmena que demanava 
incorporar-ne els objectius en les ordenances, vam acordar un protocol de 
funcionament substitutori i, la realitat és que no ha resultat. Posteriorment, 
vam fer confiança a la responsabilitat assumida pel nou regidor Molina. Però, 
tampoc no hem reeixit, com ha quedat demostrat en la no inclusió a les 
Ordenances Fiscals per al 2005 de la nostra proposta d’incloure bonificacions 
o exempcions fiscals per aquells comerciants que, complint la Llei de Política 
Lingüística volguessin retolar en català.  Aquest va ser un del punts que ens 
van fer decidir a votar en contra de les Ordenances, a hores d’ara seguim 
convençuts d’aquest vot per l’increment per sobre de l’IPC,  així com per la 
poca  informació als ciutadans. 
 
 Ens ha decebut el plec de condicions de recollida de residus 
municipals que s’ha presentat en aquest plenari. Potser hi havíem dipositat 
massa expectatives, però desprès de tant temps, esperàvem veure un canvi en 
la política  mediambiental a Cornellà. 
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 No s’actua amb rigor davant el dèficit que suposa el fet de no tenir 
estès a hores d’ara, la recollida selectiva de residus orgànics a tot el municipi, 
quan hi ha una normativa des de l’any 97 que hi obliga a tots els municipis de 
més de 5000 habitants. El fet col·lateral que es donarà, ja que els ciutadans 
pagaran per un model insostenible, farà que l’incompliment en la recollida 
selectiva de tots els residus farà que el nostre municipi sigui penalitzat i que, 
per tant, hagi de pagar per l’esmentat incompliment. 
 
 No s’entén que tenint la competència plena una regidoria governada 
per Iniciativa-Verds hagi consentit que es dissenyi un plec de condicions tan 
fluix i contrari  a les conclusions de l’Agenda 21 de Cornellà. 
 
 El municipi té competència plena en la gestió dels residus, per tant 
no s’entén que un Ajuntament amb una regidoria específica no realitzi un plec 
de condicions en conseqüència. 
 
 No hem sabut trobar la partida pressupostària que assegura la 
creació d’horts urbans a Cornellà, després de ser una demanda, no només de 
l’oposició sinó també valorada i acceptada des del govern. Una vegada celebrat 
el plenari del mes de maig, vam veure que s’havien creat les bases per la 
creació dels horts urbans i que s’hi treballaria des de diferents departaments 
de l’Ajuntament, des d’Educació, Medi Ambient, Serveis Socials i Economia, 
perquè és evident que sense diners pocs projectes endegarem. Nosaltres dons, 
en breu, lliurarem les signatures dels ciutadans i ciutadanes, fins ara 
recollides, que demanen la creació  d’aquests horts. Vull recordar aquí les 
paraules de l’anterior Alcalde: “no serem els primers ni els últims en endegar 
aquest projecte”. Sobre aquest tema no sabem què pensa el nou Alcalde, però 
mentrestant hem de continuar contemplant amb enveja com a diferents barris 
de Barcelona s’instal·len aquest horts, sense esmentar el bon nombre de 
poblacions de l’Àrea Metropolitana que ja en tenen. No cal ser els primers, 
d’acord, però ha de reconèixer que a aquest ritme serem els últims. 
 
 Entre el Govern  de la ciutat i l’oposició hi ha grans diferències pel 
que fa a la manera d’entendre la política. Certament, estem encara molt 
indignats per la relació de l’actual Tinent d’Alcalde d’Hisenda i Planificació 
amb l’afer camp de l’Espanyol. 
 
 Al mes de juliol, després de la informació apareguda en els mitjans 
de comunicació, segons la qual hi hauria un centre comercial dintre de l’espai 
que ocuparà el futur Camp de l’Espanyol, estem indignats. 
 
 D’una banda, el nostre Ajuntament s’ha adherit a tots els fòrums i 
manifestos amb el compromís de fer camí cap a una ciutat sostenible i 
harmònica des del punt de vista econòmic, social i mediamental, i de l’altra, 
però, ens trobem amb el mateix Govern apostant per l’especulació i 
condemnant el comerç local a la misèria. Desprès, possiblement, s’intentarà 
arreglar amb un increment a la partida des del Consorci per a la Dinamització 
del Comerç, tot i què estem a favor d’incrementar aquesta partida i qualsevol 
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altra mesura que serveixi per revitalitzar i millorar el petit comerç local, el mal 
ja estarà fet. 
 
 La nostra posició és clara, hem fet pressió a la Generalitat perquè 
realitzi un estudi vinculant sobre l’impacte que tindrà aquest nou centre 
comercial.   
 
 D’altra banda, a nivell local, a ERC no entenem perquè l’Ajuntament 
de Cornellà ha de tenir un Tinent d’Alcalde sense dedicació. No estem parlant 
d’una dedicació parcial sinó de no tenir cap dedicació específica en el govern, 
ja que des del mes de juliol ha renunciat al sou, però en canvi segueix 
encapçalant una de les regidories fonamentals com és la d’Economia, 
Planificació i Hisenda. 
 
 Per tot això, el nostre vot és contrari a aquests pressupostos. 
 

 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que en 
primer lloc, volen agrair el canvi d’actitud en els temps al facilitar-nos 
l’esborrany dels Pressupostos. 
 
 És la primera vegada que se’ns faciliten dins d’un termini raonable -
i evidentment hem protestat durant anys-, per poder treballar i el mateix que 
criticavem en el seu dia l’absència de temps inclús en els terminis marcats per 
la Llei, avui no ens “duelen prendas” en reconèixer que s’està actuant amb 
més respecte a l’oposició, cosa que agraïm. 
 
 Dir, a més, que l’esborrany que ens han avançat deixa molt que 
desitjar en quant a claredat. Si amb el senyor Salabert em costava desxifrar-
los, amb el senyor Morlanes és missió impossible. Deixo com a suggeriment 
que l’any que ve ens facin arribar el pressupost definitiu dos o tres dies abans, 
el que avui ens han donat amb una mica més d’anticipació del Ple, perquè no 
ve el Pressupost consolidat, els esborranys, tenia bastants clar-obscurs per a 
una persona que -com jo- no se les dona d’entesa en comptabilitat. 
 
 El Grup del Partit Popular seguirà mantenint el vot d’abstenció 
donat en l’aprovació de les ordenances, taxes i preus públics. Aquesta 
abstenció no significa que estiguem d’acord amb els seus plantejaments i amb 
el seu afany recaptatori, que ningú es porti a engany. És evident que les 
mesures polítiques del Partit Popular en matèria d’impostos són la reducció 
dels mateixos, amb això hem demostrat sobradament que reduint impostos 
creix la economia i, per tant, es recapta més. No obstant, a pesar que, de cap 
manera, estem d’acord en la excessiva pujada d’impostos ni compartim les 
seves prioritats en matèria de despeses, entenem que hem de mantenir en 
quarantena la nostra confiança en el seu discurs social, per tant, mantindrem 
el nostre vot d’abstenció. 
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 Una vegada clarificat el nostre vot desitgem que es valori en la seva 
justa mesura l’esforç que el Partit Popular fa per mantenir una oposició crítica 
i, a la vegada, constructiva i dialogant, preguem que al llarg del pròxim 
exercici es tinguin en compte les nostres propostes, sobretot les de caràcter 
social. 
 
 Considerem que les bones intencions, -les de l’Alcalde en aquest cas 
en el seu discurs d’investidura-, si no van acompanyades d’accions, es queden 
en simples poses de cara a la galeria. 
 
 Aquest Ple, per a nosaltres és el més important de l’any, donat que 
del que s’aprovi avui dependrà el benestar de la ciutadania per a tot l’exercici. 
Com sempre, jo avui ho tinc que dir perquè -encara que està el Ple a porta 
tancada- lamento el poc interès que desperta un debat tan important i el 
posicionament dels Grups en la ciutadania, crec que és quelcom que, com a 
polítics, encara que siguem casolans, hauríem  de reflexionar i pensar que el 
que passa és que despertem tan poc interès. 
 
 Per tant, donada la importància que nosaltres donem a l’aprovació 
dels Pressupostos i en coherència amb el nostre vot d’abstenció, farem una 
breu i crítica reflexió sobre algunes partides de determinats departaments. 
Serà breu perquè el nostre únic fi és que al llarg de l’any s’intenti rectificar i 
quan presentin el tancament de comptes ens estalviem el veure que els 
resultats res tenen a veure amb allò pressupostat a causa de tantes 
modificacions de crèdit. 
 
 Com hem dit abans, estem en contra de la pujada d’impostos i de 
l’afany recaptatori que sembla que els embarga, però, a més, ho estem més si 
cap contra la despesa i el malbaratament incontrolat per sobre dels ingressos. 
Qui gasta més que té es té que endeutar, i qui s’endeuta més que pot pagar, té 
cada cop menys poder adquisitiu i menys qualitat de vida. Això traslladat als 
comptes municipals, quantes més deutes tinguin més interessos a pagar i 
menys prestacions que podem donar al ciutadà. 
 
 Vostès apugen els impostos a partir d’un 4% fins un 12% o un 13% 
en alguns casos -com és la grua municipal-, malgrat aquesta pujada, pel que 
sembla, recapten menys que en el 2004 i, en canvi, preveuen un creixement 
en despeses espectacular durant els pròxims anys, amb la qual cosa de nou 
aquest any tornen a presentar desequilibri pressupostari per sobre del que 
permet la Llei i que els obliga a presentar un pla de finançament abans de tres 
mesos. 
 
 Ens venen dient que l’augment més considerable en despeses es 
farà en les partides de benestar social. Hem pogut comprovar que el 
pressupost per aquest departament puja un 26,83%, nosaltres els felicitem 
per això, és sens dubte una pujada important, el que no sabem és a qui 
beneficiarà aquesta pujada. 
 
 



 34

 
 Està clar que la població més necessitada d’ajuda social a la nostra 
Ciutat augmenta a passos de gegant, desconeixem les xifres, donat que el 
Govern té cura de no facilitar-nos cap, amb la qual cosa ens és impossible 
valorar i tenir la certesa de si la seva política a desenvolupar respon a un 
sentiment veritablement social o si, pel contrari, respon a la necessitat urgent 
d’intentar pal·liar una realitat que per tots els mitjans s’intenta ocultar. 
 
 Vull fer un incís, seguim esperant que es constitueixi un Consell 
d’Immigració, si estigués funcionant com vam proposar, algunes dades més 
tindríem i de segur algunes iniciatives encaminades a intentar resoldre un 
dels més apressants problemes que la Ciutat té. 
 
 Si fem un repàs a algunes partides en departaments relacionats 
directament amb les necessitats i benestar social de la ciutadania i analitzem 
les partides que pugen, altres que, sembla, desapareixen o baixen d’una forma 
alarmant, ens és molt difícil senyor Alcalde, seguir confiant en el seu discurs 
social. 
 
 En serveis socials, ens preocupa tremendament aqueixes partides 
que aquest any no tenen pressupost destinades altres anys a convenis de 
col·laboració amb associacions de la nostra Ciutat sense afany de lucre i que 
estan desenvolupant, se’ns dubte, un excel·lent i imprescindible treball en 
benefici de les persones –em refereixo a Familiares de Alzheimer, Aprodico, 
Alcer, Coordinadora por la Marginación, Frater, Adelante, etc.-. Ens preocupa 
molt la falta de partida en subvencions a entitats amb programa social. 
 
 Ens preocupa la retallada en sanitat i salut pública en un 23% i 
una altra vegada la falta de pressupost en aquest departament per als 
convenis amb les Families de Alzheimer, Alcer, F.M Baix Llobregat, Oncológico 
de Cataluña o bé per als treballs de Zoonosi. 
 
 El pressupost del departament de Guàrdia Urbana es redueix en un 
6% i en aquest apartat nosaltres protestem enèrgicament perquè estan 
disminuint d’una forma escandalosa el benestar i la seguretat ciutadana. 
 
 El Ple passat els hi vam presentar una Moció amb la proposta de 
canviar les pautes en seguretat la qual aleshores qualificàvem de desastrosa. 
Avui els hi tornem a transmetre la preocupació i la irritació d’aquells que 
aquesta setmana han sofert en les seves carns robatoris en els seus negocis, -
tinc al menys quatre o cinc- els quals culpen directament a l’Ajuntament per 
la desastrosa situació en que està la seguretat de la ciutat. 
 
 Hem dit moltes vegades que per a que una Ciutat funcioni bé, de 
veritat i no solament en les seves ments, ha de comptar amb una Guàrdia 
Urbana amable, motivada, preparada i amb un número d’agents suficient. 
Està clar que reduint el pressupost de funcionament en un 6% el destinat a 
vestuari, combustible dels cotxes patrulla en un 7%, la partida per reparació 
de maquinària en un 16,22%, les seves intencions no són, evidentment, de 
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millorar el que hem vingut dient, sinó més bé que caminen vers unes forces de 
seguretat de la “Srta. Pepis”. 
 
 Se’m oblidava dir, que allò que sí puja considerablement en aquest 
Departament de la Guàrdia Urbana, és la partida destinada a protocol en un 
107%, el mateix que en el Gabinet d’Alcaldia que per actes institucionals puja 
un 100%. En contra, tenim una partida, per acolliment d’urgències “cero 
patatero”. Podria seguir amb la poca promoció o poc increment a l’esport de 
base o la cultura i, sobretot reincidim en el malbaratament en publicitat i en 
promoció de la figura de l’Alcalde. 
 
 Acabo ja, perquè crec que he fet només breu pincellada però, se’ns 
dubte, estudiat a fons dona molt més que dir, però vull mantenir el vot 
d’abstenció, i si segueixo crec que  acabaré per canviar-lo.   
 

 Tot seguit, intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que el seu Grup pensa que, 
com han dit els companys que han parlat abans, avui és un dels Plens més 
importants, si no el més important de tots els que es fan durant l’any, perquè  
el que fem és aprovar el Pressupost i la distribució de la despesa que això 
suposa repartida entre tots els departaments que té l’Ajuntament en aquest 
moment. Departaments que són els encarregats de posar en funcionament els 
programes i els treballs que han de fer que tota Cornellà i la seva ciutadania 
visquin en unes millors condicions. 
 
 És evident que nosaltres, com a components de l’actual equip de 
govern, el vot és afirmatiu, ja que per la nostra part hem col·laborat en la seva 
elaboració. Però no és aquesta l’única raó per la que estem d’acord. Nosaltres 
ja fa més de deu anys que hem anat aprovant els pressupostos que s’han 
presentat en aquest Ajuntament per l’equip de govern que fos, inclús sense 
que nosaltres estiguéssim dintre d’aquest equip de govern. Després, fa uns 
dotze anys, i pels acords als que vam arribar, vam decidir també entrar en el 
govern, o sigui que nosaltres d’alguna forma ja portem un temps bastant gran 
recolzant aquests pressupostos que, sense ser el nostres, evidentment, suposo 
que qualsevol equip, qualsevol Grup dels que estem presents en aquest 
Ajuntament, fariem uns pressupostos diferents, però nosaltres entenem que la 
nostra aportació i el debat que hem tingut per elaborar-los ens porta a un 
consens dintre de l’equip de govern per presentar uns pressupostos en els que 
creiem que els criteris que nosaltres defensem estan recollits en una gran 
part. Aquests pressupostos representen un 6,69% més del Pressupost de l’any 
actual, això suposa que la despesa aproximada, per habitant de la nostra 
localitat s’apropa a 693,3 euros. Això fa que el que nosaltres podem aprovar 
avui millorarà i augmentarà el servei de proximitat en el terreny social, 
millorarà en accions del medi ambient, en educació, posarem en funcionament 
un projecte ambiciós i interessant, com és la Ciutat de la Lectura, també hi 
han recursos per normalització lingüística, pel manteniment de la nostra 
Ciutat, etc., coses que ja ha explicat el Tinent d’Alcalde d’Economia. 
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 Pensem que aquests Pressupostos consoliden accions com són la 
recollida selectiva d’escombreries i que s’obren les possibilitats –malgrat que 
en el punt anterior s’ha estat debatin que no era així- creiem que és important 
que dintre de la contracta, dintre del Plec de Condicions, hi han possibilitats -
tal com ha dit també l’Alcalde- d’anar incrementant aquesta recollida selectiva 
poc a poc, creiem que és millor fer les coses poc a poc que no fer-les. És la 
nostra postura, tampoc tenim perquè córrer i, sobretot, una de les coses 
importantíssimes és que tenim que fer lo possible i lo impossible, a vegades, 
en el terreny de l’educació, perquè tota la ciutadania del nostre Cornellà 
entengui la necessitat i l’important que és la recollida selectiva. També 
entenem que aquests Pressupostos continuen amb la política de fer habitatge 
social i aborden un tema tan important con és la Llei de barris –tambè ho vam 
aprovar, si no recordo malament, al Ple passat-. 
 
 Creiem que la política d’endeutament que es fa en aquests 
Pressupostos és una política raonable i que està en funció de les nostres 
possibilitats econòmiques. Es manté la partida de participació ciutadana en el 
que creiem, com a Grup, que tots els que estem aquí estem d’acord. De la 
mateixa forma que estem un temps per mantenir aquesta partida, creiem molt 
important tenir que buscar unes altres fórmules per poder implicar a la 
ciutadania de Cornellà en elaborar aquests Pressupostos utilitzant els 
Consells constituïts, fer una discussió amb els afectats quan les actuacions 
sigui a on sigui, s’han de fer per parts o per districtes, que es puguin discutir 
amb els afectats i altres moltes possibilitats que tenim que veure de quina 
forma les posarem al ROM i puguem recollir allò en que tots estem d’acord de 
que la ciutadania participi en els Pressupostos, creiem que és importantíssim. 
 
 Per acabar vull dir que el nostre vot és afirmatiu, no solament per 
l’augment que poden tenir les nostres regidories en les que nosaltres estem al 
capdavant, sinó que entenem que per tot el que hem dit abans. El resumen és 
que hi ha una millora en aquests Pressupostos en l’aspecte social, és un fet 
per a aconseguir que Cornellà sigui més sostenible i, sobretot creiem que és 
un pas molt important el que s’ha estat donant, que s’està treballant cada 
vegada més en la versatilitat dels treballs i així podem fer que programes que 
no depenen de departaments concrets, sinó que des d’altres departaments es 
puguin fer coses, per exemple, el treball que s’està fent des del departament de 
Medi Ambient que, si bé tothom diu que no ho sap, vull recordar que amb els 
treballs que s’han fet en altres departaments, doncs, hi ha al voltant de sis 
milions d’euros que es dediquen també a fer una política de sostenibilitat 
dintre de la nostra Ciutat, i això és molt important i molt interessant. 
 
 Pren la paraula seguidament el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes 
Galindo, per, adreçant-se a la Sra. Espinosa,  expressar que, sé que tu no has 
participat en el debat de  Pressupostos, que ha sigut el teu company de Grup 
el que ho fet, i per això potser entenc la teva intervenció, sé que tens bona 
voluntat però el “alien” et pot, doncs surt i no es pot dominar quan ell vol. Bé, 
forma part de la democràcia, del joc oposició-govern. Crec que hem fet un 
debat seriós amb tots el Grups, també amb el Partit Popular, i hem parlat hem 
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intercanviat opinions, hem aclarit conceptes, crec que hi hagut una dinàmica 
positiva de treball i és lògic que hi hagi diferències, diferències de les quals 
estem orgullosos, perquè entendrà que no volem ser com vostès, perquè 
nosaltres som d’esquerres i vostès són altra cosa. Però ha hagut una bona 
dinàmica de treball –jo ho agraeixo- i crec que l’abstenció, de fet, és un 
reconeixement de que aquests Pressupostos li agraden més del que vostè 
confessa. 
 
 Vull agrair -afegeix el senyor Morlanes- al conjunt de Grups la seva 
participació en el debat del Pressupost, lògicament el Govern ha fet el seu 
treball. Algun Grup també ha canviat, perquè algun membre ja no està, no 
obstant això, tampoc ha canviat res, segueixen deixar anar les mateixes 
reflexions que no tenen res a veure amb el que ens porta aquí -que és el 
Pressupost- per intentar justificar quelcom que des d’una postura d’esquerres, 
-ja ho he dit,- és difícilment justificable i és oposar-se a uns pressupostos amb 
marcat caràcter social, des d’una posició que es diu d’esquerres.  
 
 Llavors en lloc de parlar del Pressupostos, doncs parlem de tot el 
que els hi ve al cap de manera poc ordenada i, en català, “fugint d’estudi”. 
Crec sincerament que la visió que vostès tenen de la Ciutat, és irreal, per això 
estan sols en l’oposició, no té que veure amb la realitat, en aquest punt estan 
sols votant en contra, -ni tan sols els acompanya l’acompanyant habitual que 
és el Partit Popular- estan sols. I per què estan sols?. Perquè tenen una visió 
de la Ciutat irreal, és a dir, munten un discurs i pretenen que aquest discurs 
és el que viu la gent de Cornellà. La gent de Cornellà no viu aquest discurs, el 
viuen vostès i, per això, són tan minoritaris, perquè fan un discurs irreal. Jo 
vaig agrair públicament el recolzament al projecte de l’Espanyol que va donar 
Esquerra. Esquerra ens ha acompanyat en el projecte de l’Espanyol com un 
aliat absolutament lleial durant tot el tràmit, no solament a Cornellà, sinó fora 
de Cornellà. Va ser un Conseller d’Esquerra Republicana el que va fer la 
proposta de la modificació de la Llei d’Equipaments Comercials que permet el 
que vostè tant critica i jo li haig de dir que el Conseller en Cap, reiteradament 
m’ha manifestat el recolzament d’Esquerra Republicana al projecte de 
l’Espanyol a Cornellà. Per tant, vostès també estan sols dintre del seu partit 
en aquest tema perquè són així, els hi agrada estar sols i els hi agrada al 
marge de la realitat, doncs segueixin per aquí molts anys, per favor, molts 
anys, això serà bo per a Cornellà i, lògicament, permetrà que altres governin 
els problemes de cada dia de la gent. Deia vostè que està molesta amb la meva 
relació amb l’Espanyol, cadascú té les relacions que té, jo tinc aquesta, crec 
que és una relació absolutament lògica i correcta, però li diré una cosa, jo 
estic molt orgullós de no cobrar de l’Ajuntament, eh! estic molt orgullós i, a 
més, estic molt feliç de dedicar-me a la meva Ciutat sense cobrar i li haig de 
dir que per venir tan poc i fer-ho tan malament, hem presentat els 
Pressupostos abans que mai, per tantt algun treball hem fet. 
 
 Concretant, estan d’acord, suposo, amb un increment de partides 
en la política social, suposo que estan d’acord amb l’increment de les partides 
que tenen a veure amb llars d’infants, amb Can Suris, amb el Parc Esportiu 
del Llobregat, suposo que estan d’acord amb l’increment de la partida de Medi 
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Ambient, llavors amb què no estan d’acord?. ¿Per què no ens diuen aquí, a 
tots, quines despeses vostès proposem retallar? Diguin-li a la Ciutat, vull 
retallar aquesta despesa, aquesta despesa i aquesta despesa. O diguin-li a la 
Ciutat quins impostos volen pujar, perquè així ens diran alguna cosa sobre la 
qual puguem debatre. Diguin, miri, jo vull retallar les transferències a les 
famílies, vull retallar la despesa en Guàrdia Urbana, vull retallar la despesa de 
la Brigada, així es plantegen alternatives. O volen incrementar els impostos 
apujant l’IBI? però home, no ens vinguin aquí amb un cant de cigne, sense res 
en concret, perquè a això se li diu demagògia, demagògia pura i, per tant, el 
que li demanaria és que, donat que té fa mesos el Pressupost en paper –i que 
suposo que se’l ha llegit, doncs, que ens digui aquí a totes i a tots quines 
partides retalla i quins impostos incrementa. I a partir d’aquí podem tenir una 
discussió política seria.  
 
 En allò que es refereix al Partit Popular sí que vull dir que la 
demagògia tampoc és bon camí, és a dir, la partida d’atencions protocol·làries 
a las que fa referència com si fora “l’últim” és exactament la mateixa que hi ha 
a trenta d’octubre, perquè s’ha hagut de fer durant l’any una modificació de 
crèdit, i tot l’increment respecte a l’any anterior són dos mil euros, és a dir, 
aquest cent i pico per cent del que parla, són dos mil euros en un Pressupost 
de a prop de seixanta milions d’euros.  
 
 Considero que hem fet un esforç de contenció de la depesa i hem fet 
un esforç per no apujar la pressió fiscal. En la Comissió hem parlat, -i estic 
segur que el company del Partit Popular que està en la Comissió t’ho ha 
explicat- que l’IPC pot acabar al voltant del 4%, però això és l’Índex General de 
Preus, però els subíndexs que més afecten a l’Ajuntament pujaran per sobre 
del 4%. 
 
 Quant a que presentem un Pressupost amb dèficit, certament és 
així, però és un Pressupost que té un dèficit inferior a les inversions, és a dir, 
les inversions d’aquest Ajuntament són de dotze milions i el dèficit de sis. Què 
vol dir això? Això vol dir, llegint bé els números que l’Ajuntament finança les 
seves inversions de l’any en un 50% amb recursos ordinaris i que en la resta 
del 50% ho finança amb altres recursos, que en aquest cas és estalvi i una 
part menor d’endeutament. I sap per què això és així, Sra. Espinosa? Perquè 
hi va haver algú que va fer una Llei que va obligar als Ajuntaments a pagar al 
comptat equipaments que duran cent anys. Per exemple, seguint aquesta Llei, 
-que no vaig a dir qui la va fer, perquè tots ho sabem- nosaltres la inversió de 
la via del tren que pot durar cent anys la tenim que pagar amb diners del 
2005. És com si a tu, o a les teves filles, o a mi o a qui sigui, quan anem a 
comprar una casa ens obliguessin a pagar amb targeta de crèdit o al comptat, 
és idèntic, un bé que va a durar desenes d’anys, la Llei financera que va fer el 
Govern anterior, obliga a pagar-ho amb ingressos de l’any, i per això succeeix 
que en aquest Pressupost  que hi ha onze milions d’inversió hi ha sis de 
dèficit, però solament podem pagar amb els ingressos corrents la meitat. Per 
tant, estem de veritat -pots estar molt tranquil·la,- davant d’un Pressupost 
molt sa. Tant sa que financem el conjunt del Pressupost en un 60% amb 
ingressos corrents.  
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 Aprofito per contestar a la Regidora d’Esquerra que si apliquéssim 
el 0,7 a totes les partides incorreríem en una il·legalitat perquè voldria dir que 
agafaríem el 0,7 de les subvencions finalistes que rebem, que és més del 14% 
del Pressupost, no per al fet que ens han donat o per a l’obra que ens les han 
donat o per al servei al qual ens l’han donat, sinó per fer una altra cosa i, per 
tant, any rere any expliquem a Esquerra, sense èxit, que el 0,7 que nosaltres 
apliquem, ho apliquem sobre els ingressos que en són propis, no sobre les 
subvencions, que no són pròpies, perquè això seria dir que a la partida d’ajuda 
per a la gent gran li hem de treure un 0,7 per fer solidaritat amb el tercer món, 
per exemple, i jo estic segur que Esquerra no planteja això i estic segur també 
que la majoria del Ple no ho veu així. 
 
 Acabo fent una síntesi, el Pressupost Municipal malgrat que sembli 
un altra cosa, té molt més marge del que sembla, molt més. Hi ha els grups de 
partides obligatòries, el personal i els serveis que et venen fixats per Llei, això 
és més del 70% del Pressupost i això no ho governes, ho gestiones, perquè no 
es pot dir demà que es deixa de prestar un servei que és obligatori per Llei, ni 
es pot decidir que poses al carrer a un terç de la plantilla de l’Ajuntament. Per 
tant, despeses de personal i serveis obligatoris és més del 70% del Pressupost i 
què queda per gestionar?. La resta, i a la resta nosaltres hem fet un esforç de 
solidaritat, de polítiques solidàries, d’atenció a la gent gran, de millora de la 
normalització lingüística, d’atenció a les dones i de millora de la lectura, i això 
és un pressupost típic d’esquerres, i el problema és que per no reconèixer-ho i 
votar a favor, doncs han de fer discursos que se’n vaguin per la tangent. 
 
 Pren la paraula seguidament la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar, que, en primer lloc 
crec que una visió irreal de la ciutat no la tenim, en tot cas és diferent, això sí, 
nosaltres som dos Regidors i això representa ics vots i vosaltres en teniu més, 
és evident. També heu de saber que quan nosaltres fem el discurs i nosaltres 
ens posicionem a favor, en contra o com creiem, és per què ho avaluem en les 
assemblees que fem de militants, simpatitzants i que ho comentem, i, per tant, 
és una decisió pressa per un conjunt de gent. Potser tots equivocats, segons el 
vostre punt de vista, però en tot cas no estem sols, no és ell i jo que hem 
decidit, hi ha més gent que ho veu així. 
 
 El segon punt referent al tema de que l’Ajuntament de Cornellà 
actualment té quatre Partits Polítics de Govern, és clar, llavors ho feu molt bé 
o teniu el pacte que teniu. Vull dir, nosaltres no entrem, hem decidit estar en 
oposició i estem a l’oposició. No deixem de ser menys d’esquerres perquè no 
hem entrat en el govern per què, de fet, teniu un de dretes al govern, bé dos, 
Centre Dreta. 
 
 Respecte al tema del pressupost, tècnicament nosaltres no hem fet 
cap critica, no hem dit que perquè no cobrin no facin la feina bé, en cap 
moment. De fet, no estaria d’acord amb la companya del PP, perquè crec que 
els pressupostos són una mica més clars que l’any anterior amb el Sr. 
Salabert, bàsicament perquè no he tingut que anar a buscar el paper anterior i 
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veure quina partida hi havia i el percentatge d’increment. Per tant, 
tècnicament m’ha sigut més fàcil d’entendre-ho -i també porto un any més, 
que també ajuda-. 
 
 Diu que no ens agafem als números per votar en contra, en tot cas 
et faré dues petites propostes en les que alguna cosa podríem fer, però, estem 
fent un discurs polític, evidentment, perquè si no estiguéssim en contra 
d’aquest pressupost en presentaríem un d’alternatiu o entraríem al Govern de 
la Ciutat. És un criteri polític. Potser sí es consolida el canvi que també hem 
apuntat en el nostre discurs i penso que amb això està d’acord, en la primera 
part que dèiem que hi havia un increment en l’Àrea de Benestar Social, que 
n’estàvem molt contents, perquè semblava que començava a haver-hi un 
canvi. I crec que hem dit també que arrel del canvi d’Alcalde, de canvi de 
Regidors, tot plegat, doncs, el Govern ha començat un any i mig després a 
funcionar, per tant, bé, anem a veure com funciona aquest any i potser l’any 
que ve no votarem en contra. 
 
 Vull comentar dues partides, la corresponent a Televisió, tres-cents 
mil euros no són gaires calés, però alguna cosa és. No sé que en podríem fer. I 
una de les nostres crítiques, -per això vam votar en contra de les taxes- era el 
tema de que era més econòmic construir a Cornellà, que voltava l’1%, quan a 
la comarca era un 2,2% pel tema de la construcció, per tant, apugem-ho com 
a la resta de la comarca i llavors tindríem quelcom més d’ingressos. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per indicar que vol intervenir  molt 
breument. Simplement dir-li que la demagògia no és el meu fort, si alguna 
cosa em caracteritza és que al “pa” li dic “pa” i al “vi” li dic “vi”, no vaig amb 
“chinitas” encara que a vegades no agradi. El que dic és que m’estranya el tant 
per cent d’apujada quan en altres partides –i m’he quedat esperant que m’ho 
expliqui, perquè potser en això està l’error meu, en no entendre’ls- les partides 
que desapareixen, si és que estan en altre lloc o és que no es van a donar. 
Llavors, vull dir-li, per exemple, en actes institucionals d’Alcaldia hem passat 
de vint-i-quatre mil cinc-cents vint-i-un euros a quaranta-nou mil i, en canvi, 
l’acolliment d’urgències, això que tant diem en els Plenaris, de tantes dones 
mortes, doncs, desapareix com a partida. Segons com està en un altre lloc i 
per això li vaig demanar que m’ho expliqués, però no m’ho ha explicat. 
Simplement s’ha limitat a parlar de demagògia. No, no  és demagògia perquè jo 
aquests temes encara que sigui poc diner  al final segurament hi hauria un pis 
d’acolliment a Cornellà que no el tenim. Això per una banda. 
 
 En relació a allò que vostè em diu de les despeses, del desequilibri 
financer, miri Sr. Morlanes, jo li trasllado el que el Interventor posa en 
l’informe que, per cert, no està avui, diu: “Operacions no financeres de 
despeses superen els ingressos en sis mil cent trenta-un sis-cents noranta 
euros”. Perdo, sis milions d’euros. Fruit de compromisos anteriors, quatre 
milions, els altres dos milions són excés de despeses. Per tant, vostès han de 
presentar un pla financer econòmic com marca la Llei, aquesta Llei que a 
vostès no els hi agrada però que a mi sí, perquè hi havia Ajuntaments on 
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endeutaven fins i tot les joies de les seves dones, llavors, com que hi havia 
Ajuntaments que gastaven bastant més del que podien i qui paga això són els 
ciutadans, -no ens enganyem, no són vostès els que governen sinó els 
ciutadans- el control de la despesa pública ha de ser per Llei, perquè hi ha 
molts malgastadors en tots els sentits, i, per tant, considero que el control de 
la despesa pública ha de ser per Llei. Per això aquesta Llei que ha fet el Partit 
Popular, els obliga a vostès a presentar un pla econòmic financer per a dir 
com van a cobrir aquest dèficit que tenen. I ja està, si començo a treure 
partides començaria a preguntar per moltes que falten o que estan en altres 
llocs. Per això l’he dit abans que el seu pressupost era un jeroglífic perquè si 
desapareixen i queden a zero, no apareixen en un altre lloc o estan en altre 
departament, per això la meva expressió de que el seu avantprojecte és una 
mica una sopa de lletres. Aquesta era la meva clarificació no una altra. 
 
 En aquest punt de la sessió pren la paraula el senyor Alcalde, 
Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que abans de continuar vol aclarir 
que si avui no està present el senyor Interventor és perquè ha mort el seu pare 
i ha estat enterrat avui i no està la senyora Secretària General perquè ha sigut 
intervenida en una operació i, per tant, no han pogut estar presents.  
 
 A continuació intervé la Regidora Delegada de l’Àrea de Salut 
Pública, Consum i Benestar Social, senyora Enriqueta Pardo Lanuza, per 
indicar que el tema de sanitat no baixa en el pressupost, el que succeeix és 
que la recollida de gossos ha passat a Via Pública, llavors, aquesta despesa no 
és que desaparegui sinó que està en un altre Departament. I el tema de la casa 
d’acollida que l’any passat estava englobat en la Dona, era un error perquè qui 
gastem els diners per aquest concepte som Serveis Socials i aquest any s’ha 
incrementat i està incorporat en Serveis Socials. Pel que respecta a les 
subvencions a entitats està tot englobat perquè estem pendents de la Llei de 
Subvencions per poder fer el nou disseny de les subvencions, com ens obliga 
la Llei, però pensin que aquest any hem donat més diners a entitats 
ciutadanes en el tema de salut, per exemple la Associació de Familiars de 
Malalts Mentals i altres entitats. 
 
 Novament intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que avui fa set mesos, vaig ser elegit Alcalde i és cert que han 
passat moltes coses durant aquests mesos, però és cert que no s’han 
paralitzat ni els projectes ni els desitgs -que eren desitgs en aquell moment- 
d’allò que tenia que contemplar el projecte de Pressupost per a l’any 2005.  
 
 Es més, en aquella ocasió va quedar clar que el Govern Municipal 
s’ampliava i això vol dir que nosaltres, les forces polítiques que estàvem en 
aquell moment, donàvem un valor més rellevant a la paraula diàleg facilitant 
la incorporació d’un altre Grup que aquí és de Centre Dreta però que en altres 
municipis de Catalunya poden ser de Centre Esquerra, perquè és clar, 
vosaltres governeu com tots. Per tant, crec que aquests matisos més val evitar-
los perquè tampoc crec que corresponen al talant que tenim tots els Grups 
Municipals en aquest Ple i que ho estem demostrant en el debat d’aquesta nit. 
En aquell moment, en el mes de juliol, em vaig reunir amb el Grup Municipal 



 42

d’Esquerra Republicana i també amb la Portaveu del Grup del Partit Popular. 
Ja vaig deixar clar quina seria la nostra trajectòria, -i el que ho demostra són 
els fets-. Vaig dir en aquell moment que els Pressupostos els tindriem en el 
mes d’octubre, que estaríem oberts al diàleg i a la negociació. Vaig dir que 
apujaríem -i vaig fer curt- per sobre de l’IPC, perquè preveiem un ajust 
pressupostari important i vaig dir, a més, que aquest creixement que en aquell 
moment es quantificava en l’1%, no seria per absorbir despeses que en aquells 
moments s’estaven realitzant, sinó per ampliar la política de despeses, sobre 
tot, les socials. Tot això s’ha complert i això és el que reflexa el projecte de 
pressupostos per l’any 2005, que encara que amb totes les dificultats -com 
deia el senyor Jose Luís Morlanes- suposarà el tancament de l’IPC. I el 
tancament de l’IPC estarà possiblement, més a prop del 4% que del 3% i això, 
com tots vostès sabeu, va a afectar fonamentalment a tots aquells contractes 
que tenim en vigor. 
 
 El Pressupost que ve aquesta nit aquí canvia, no perquè hagin 
canviat els actors, sinó per la reflexió que s’ha anat fent i cadascú fidel al 
document que vam firmar en el seu moment. Uns en el 2003 i altres en el 
2004, hem mantingut respecte a allò que tenia que contemplar el projecte de 
pressupostos per l’any 2005. Així, política social, molta, escoles bressol, Suris, 
residències per la gent gran, habitatge social, Tecsalsa –amb totes les seves 
dificultats que tindrem de cara al futur per poder mantenir-la-. Tota una sèrie 
d’elements que estan aquí en els Pressupostos i que són importants i sens 
dubte rellevants. Vam explicar en el seu moment que les polítiques de 
benestar les havíem d’apujar i era fruit de la nostra pròpia política de 
creixement d’equipaments. I tots, crec, els que estem aquí som conscients que 
el creixement d’aquests equipaments va a augmentar la demanda però no en 
canvi l’oferta de places. Per tant s’haurà de fer una política que permeti a la 
gent quedar-se en casa, ser assistida en casa i que no tingui la necessitat 
d’anar a una residència. I esperem que en un futur la gestió d’aquestes 
residències sigui millor que fins ara, perquè no tenim molta fortuna amb la 
Conselleria de Benestar Social, per exemple, i podríem parlar detingudament 
sobre aquesta política social. 
 
 Podríem també dir que impliquem a l’IME en un nou camí de 
polítiques d’integració a través del projecte d’escola oberta que, per cert, a dia 
d’avui, encara no he rebut resposta de la Consellera d’Ensenyament a la 
proposta clara d’aquest Ajuntament d’implicar-se en els programes d’escola 
oberta en aquesta Ciutat. Com tampoc per  al projecte de millorar tot l’espai 
del col·legi Sant Miquel, potser el fet de que estem parlant de reformar 
l’església, a alguns els hi creï urticària, però amb això es beneficia també el 
col·legi. Encara estic també esperant la resposta a projectes que, evidentment, 
beneficien a l’educació, sobretot a l’educació pública que ens preocupa tant en 
aquesta Ciutat. 
 
 Podríem parlar de moltes altres coses. Hi hauran noves 
biblioteques, encara que no estigui en el pressupost, l’any que ve s’iniciaran 
noves biblioteques, perquè hi ha altres formes de finançament, per això està el 
rigor i per això està, algunes vegades, la imaginació. I farem i començarem la 
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biblioteca en el Cine Titan. I perquè quedi clar, les firmes, per molt 
respectables que siguin, no van a condicionar la política d’aquest Govern. A 
l’igual que començarem a fer els horts urbans, perquè tenim decidit ja l’espai 
territorial a on es faran. Per tant, hi haurà horts urbans, perquè aquest és un 
acord que té aquest Govern i perquè és una insistència de l’Àrea de Medi 
Ambient. 
 
 I parlant de Pressupostos de participació, està bé, en parlarem en el 
ROM d’aquestes propostes, però més participació que la que es realitza amb 
els veïns i que s’aporta a les diferents actuacions que estan contemplades en 
els diferents barris d’aquesta Ciutat, francament, podem demanar més i exigir 
més però hi ha bastant. En part, -això ja ho he explicat vàries vegades-, el 
Pressupost d’inversions ja recull les pretensions de molts veïns, d’associacions 
de la Ciutat i d’entitats, ja que durant l’any, les diferents àrees tant las de Via 
Pública, com d’Urbanisme, recullen en els seus projectes aquestes peticions. 
Hi haurà nous pàrquings, arreglarem nous carrers, però també demanarem 
noves coses en el futur i en el pròxim Ple de desembre o gener ho farem. 
Farem un decàleg d’aquelles coses que en política social algú té que complir i 
no compleix amb aquesta Ciutat. Anem a reclamar que les oficines de 
Benestar Social i els centres de gent gran siguin gestionats per aquesta Ciutat, 
com així ho hem demanat durant vint-i-tres anys. Alguns porten en el Govern 
quasi un any, nosaltres portem set mesos i ja hem fet uns Pressupostos, i 
suposo que aquestos que porten un any prendran nota i faran el que tenen 
que fer, que és cedir als Ajuntaments la gestió de tots els serveis que afecten a 
les polítiques socials i que es fan en el nostre municipi. I quant a les entitats 
crec que tothom sabem que les entitats en aquesta Ciutat el que reben són 
recursos per fer, amb millor o amb menys encert, les seves activitats i 
nosaltres, com sempre, seguirem col·laborant amb elles, per exemple, amb el 
Patronat o com els altres convenis que es poden realitzar de forma singular 
amb les entitats de la Ciutat ja que tenim entre uns i altres un interès mutu 
per  millorar i ajudar a que la societat civil continuï funcionant i participant. 
 
 O, per exemple, parlarem de polítiques d’immigració, en les quals 
fins ara els únics que donem recursos som l’administració local a través de la 
Diputació, i com avui hem estat reunits els Alcaldes, esperem que 
l’Ajuntament de Cornellà, a través de la Conselleria corresponent del Govern 
de la Generalitat, rebi diners per a que no ens costi ni un sol euro els serveis 
que tenim que prestar en matèria d’immigració. I llavors serem conseqüents i 
coherents tots en aquest Ple. 
 
 Respecte al tema de la televisió, dir que seguim en el mateix camí, 
només es plantegen possibles recursos d’adequació d’espais, no de model de 
televisió, perquè això sí que ho comparteixo amb vosaltres, en el moment que 
s’hagi de discutir el model, això es té que parlar. S’ha de parlar i, a més, en el 
ROM s’incorporarà una gestió pel tema de la ràdio i la televisió totalment 
diferent del que hi ha ara.  
 
 L’Alcaldia apuja les seves despeses simplement perquè hi ha uns 
premis de la Ciutat que es tenen que pagar i es convoquen per l’any que ve i 



 44

també perquè hi ha un compromís de l’Alcaldia de que l’11 de setembre es faci 
un reconeixement a totes les persones del món associatiu que van lluitar en 
l’època franquista pel benestar d’aquesta Ciutat.  
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Alcalde afegint que, això és a 
on estem, penso que les coses es demostren no amb paraules sinó amb fets. 
Crec que els pressupostos afavoreixen als interessos universals d’aquesta 
Ciutat en els seus diferents aspectes. Hi ha creixements importants en allò 
que afecta a la via pública, hi ha el projecte de incrementar el programa de 
lectura de les escoles, i tota una sèrie de compromisos que he anat explicant a 
totes les entitats i en tots el Fòrums a on he participat i ara es concreten. 
 
 I també he parlat amb tothom que nosaltres volem fer rigor 
pressupostari, per què?, perquè tenim una situació que en aquest moments 
hem de ser conscients que durant els propers anys aquesta Ciutat triplicarà, 
triplicarà –repeteixo- la seva despesa ordinària en tots els nous equipaments 
que estan previstos. I això vol dir que nosaltres hem de començar ja a treballar 
amb un rigor i un control del pressupost, sobretot per poder mantenir les 
mateixes cotes de benestar que volem tenir de cara al futur. I aquesta és una 
de les prioritats que ens hem plantejat també en el Pressupost del 2005. 
 
 Agraeixo a tots el vostre tarannà i les vostres formes i, evidentment, 
-com deia la Portaveu d’Esquerra Republicana- esteu en l’oposició i teniu que 
defensar plantejament d’oposició evidentment. Però això no vol dir tenir ni més 
ni menys ofegament. Estic convençut que coincidim amb moltes coses –ja ho 
vaig explicar una vegada- crec que cometeu un error perquè el que no es 
poden tenir són postures contradictòries, sobretot quan una gran part de la 
política social d’aquesta Ciutat es juga en funció de l’activitat i preocupació de 
molts Departaments del Govern de la Generalitat. 
 
 I per últim dir una cosa, els que estiguin preocupats per la meva 
presència fotogràfica, suposo que la faran extensiva també als fulletons i 
revistes d’altres administracions com la de la Generalitat. En això suposo que 
tindreu el mateix rigor. 
 
 Per tant entendria que amb l’abstenció del Grup del Partit Popular i 
amb el vot en contra d’Esquerra Republicana, s’aproven els Pressupostos. 
 
 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Vots en contra: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rosa Eva Granadal 
Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 7.- Aprovar provisionalment el Pla especial d’assignació d’usos i 
regulació del seu subsòl, en diversos emplaçaments de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient del pla especial d’assignació d’usos i regulació del 
seu subsòl, en diversos emplaçaments de Cornellà de Llobregat, redactat per 
l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima. 
 
 Vist l'acord de la Junta de Govern Local de data 22 de setembre de 
2004, mitjançant el qual s’aprovava inicialment el mencionat pla especial, així 
com la seva publicació mitjançant edictes en el Butlletí Oficial de la Província 
de Barcelona de data 30-9-2004, Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya 
de data 4-10-2004 i en el diario “el Periódico de Catalunya” del dia 1-10-2004. 
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 Atès que l’indicat acord ha estat exposat al públic durant el termini 
d’un mes, període que va finalitzar el dia 5 de novembre de 2004. 
 
 Atès que durant el període d’exposició pública s’ha presentat escrit 
d’al·legació pel senyor Enric Castellví Arasa en representació, sense acreditar, 
de la Societat General d’Aigües de Barcelona, en el qual addueix que la 
societat té ubicades canonades i elements de maniobra i control de la xarxa de 
distribució que queden afectades pel pla especial i, per tant, demana que a 
l’hora de redactar els projectes executius, els serveis tècnics responsables 
contactin amb la societat per tal de concretar solucions conjuntes a les 
afectacions de la xarxa i acordar la seva valoració econòmica. 
 
 Vist l’informe de la Cap Tècnica d’Urbanisme, de data 15 de 
novembre 2004, en relació a l’al·legació de la Societat General d’Aigües de 
Barcelona, on manifesta que es tracta d’un pla d’assignació d’usos del subsòl, 
tal i com estableix la Llei 2/2002 d’Urbanisme, i la desafectació expressa del 
subsòl destinat a aparcament, mantenint els usos públics en superfície. Ara 
bé dels 22 emplaçaments que figuren al Pla especial, en 16 d’ells ja està 
construït l’aparcament, per tant en aquest casos les possibles afectacions a les 
instal·lacions de la Sociedad General d’Aigües de Barcelona ja foren ser 
resoltes en el seu moment, i en els sis casos restants serà a l’hora de redactar 
els projectes executius dels aparcaments quan s’haurà de tenir en compte les 
possibles afectacions a les instal·lacions de la Sociedad, i serà imprescindible, 
en aquell moment, que la SGAB aporti informació pormenoritzada de les seves 
instal·lacions. 
 
 Vist l’informe de la Cap Administratiu d’Urbanisme de data 12 de 
novembre de 2004. 
 
 Atès el que disposa l’article 83 de la Llei 2/2002, de 14 de març 
d’urbanisme, sobre la tramitació dels plans d’ordenació urbanística municipal. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, i els articles 52.2.c) i 114.3.k) del  Decret Legislatiu 2/2003, de 
28 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim local 
de Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació 
Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Estimar les al·legacions presentades per la Societat 
General d’Aigües de Barcelona, en relació al pla especial d’assignació d’usos i 
regulació del seu subsòl, en diversos emplaçaments de Cornellà de Llobregat, 
en el sentit d’acceptar els seus suggeriments de contactar amb la societat i 
que es tindrà en compte en el moment de redactar els projectes executius 
corresponents. 
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 Segon.- Aprovar provisionalment l’esmentat pla especial. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona, i trasmetre-li, al mateix temps el mencionat pla 
especial a efectes de la seva aprovació definitiva.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen indicant que és l’aprovació provisional 
del Pla Especial d’assignació d’usos del subsòl. Sapigueu que això es fa perquè 
va canviar la Llei que va permetre separar el que era el sòl del subsòl. 
L’Ajuntament va fer aquest Pla perquè pot permetre el fet de no fer-se 
aparcaments en concessió administrativa, sinó fer-se aparcaments de venda. 
En aquest Pla estan contemplats ja els setze aparcaments que ja estan 
construïts, amb la qual cosa en un futur permetrà posar-los a la venda a la 
gent i de quatre noves ubicacions. I no està el que farem al Verdaguer que 
hem previst quan vam fer el Pla especial, directament ja ho vam posar el 
subsòl de on anirà la residència de Verdaguer. 
 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rosa Eva Granadal 
Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
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Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 8.- Exposar al públic en aplicació de l’article 125 del Reglament 
de Planejament Urbanístic, el projecte de Modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 1976 a l’entorn de l’accés sud al municipi de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient de Modificació puntual del Pla General Metropolità 
de 1976 a l’entorn de l’accés sud al municipi de Cornellà de Llobregat, 
redactat per l’Arquitecte Ricard Casademont i Altamira de l’Empresa 
Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà. 
 
 Vist l’informe emes per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
de data 15 de novembre de 2004, el qual es transcriu literalment i posa de 
manifest: 
 
“1. La modificació puntual del PGM-76 a l’entorn de la Colònia Güell i a la 
plana del Galet que possibilitarà la instal·lació de la ciutat esportiva del RCD, 
juntament amb els enllaços previstos, pel Ministeri de Foment, al Cinturó del 
Litoral amb la creació del vial de camions, repercuteix de forma directa sobre 
l’estructura viària existent el sud del municipi, de manera que es necessari 
redifinir-la per tal de evitar, en situacions de màxima càrrega de trànsit, un 
col·lapse circulatori generalitzat d’aquesta part del municipi, i al mateix temps 
una independència de la mateixa del funcionament del Cinturó del Litoral. 
 
2. L’àmbit de la Modificació es l’illa definida per la carretera del Prat fins al 
cruament al carrer Tirso de Molina, al llindes amb el terme municipal del Prat 
de Llobregat i el carrer Progrés. Els objectius de la Modificació del PGM-76 
son: modificar i definir una nova estructura viària sobre l’accés sud del 
Cinturó del Litoral, ampliar la reserva de vialitat a l’entorn de la rotonda 
existent a la cruïlla del carrer Progrés amb l’avinguda Maresme; resoldre la 
connexió entre aquesta rotonda i la rotonda sud de Cornellà Ronda  Litoral); i 
reajustar els sistemes previstos en aquesta zona per a assolir una major 
centralitat i protecció dels servies tècnics existents. Aquesta modificació 
implica el desplaçament de la carretera del Mig fins als llindes del terme 
municipal, amb la creació d’un nou vial que mitjançant una rotonda situada al 
costat de l’estació de bombeig connectarà la carretera del Mig amb la nova 
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rotonda del carrer Progrés amb l’avinguda del Maresme, la conversió la 
carretera del Prat en el tram comprès entre la Plaça Maresme i el carrer 
Progrés en zona verda, ampliació a 20 m  del tram del carrer Progrés comprés 
entre Tirso de Molina i avinguda del Maresme i la redifinició de la zona 22a 
situada a la cantonada de l’avinguda Maresme amb la carretera del Mig, a fi de 
garantir una coherència amb la nova ordenació viària i d’espais lliures. 
 
L’expedient de Modificació puntual del PGM-76 a l’entorn de l’accés sud al 
municipi de Cornellà de Llobregat, redacta per l’arquitecte Ricard Casademont 
i Altamira, d’acord al Pla general metropolità, al Reglament de Planejament i a 
la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme, té el grau de concreció suficient 
per procedir a la seva exposició pública per garantí la participació ciutadana, 
en compliment de l’article 8 de la Llei 2/2002 i, tal com estableix l’article 125 
del Reglament de Planejament.” 
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme de data 16 de 
novembre de 2004. 
 
 Atesos els articles 125 del Real Decret 2159/1978, de 23 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament de Planejament pel desenvolupament i aplicació 
de la Llei sobre règim del sòl i ordenació urbana, i l’article 83.7 de la Llei 
2/2002, de 14 de març, referent al tràmit d’informació pública dels plans 
d’ordenació urbanística, als ajuntaments que el seu territori conflueixi amb el 
municipi que és objecte del pla i demés disposicions concordants i d’aplicació. 
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació, el President de la 
Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi 
Ambient, a proposta a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Exposar al públic en aplicació de l’article 125 del 
Reglament de Planejament esmentat en la part expositiva, el projecte de 
modificació puntual del Pla General Metropolità de 1976 a l’entorn de l’accés 
sud al municipi de Cornellà de Llobregat, redactat per l’Arquitecte Ricard 
Casademont i Altamira de l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de 
Cornellà. 
 
 Segon.- Ordenar la publicació del present acord en el Butlletí Oficial 
de la Província, i en un dels diaris de major difusió de la província per un 
període de trenta dies, als efectes de que durant aquest termini puguin 
formular-se suggeriments i, en el seu cas, d’altres alternatives de planejament, 
per Corporacions, Associacions i particulars. 
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 Tercer.- Notificar el present acord als Ajuntament del Prat de 
Llobregat, l’Hospitalet de Llobregat, Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i 
Esplugues de Llobregat.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d‘Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor es fa una explicació del dictamen indicant que això, com vam explicar a la 
Comissió Informativa, és dotar-nos d’una nova estructura viària a la zona sud 
de Cornellà, a la sortida del Cinturó del Litoral, amb l’idea de la rotonda que hi 
ha tirar-la més cap a on està la benzinera i l’entrada de l’aparcament de 
Tecsalsa, per permetre que quan hi hagi un major volum de vehicles, no es 
col·lapsi el nou Cinturó del Litoral que s’ha de fer allà, suprimint la Carretera 
del Prat a l’arribada de la rotonda de la Plaça del Maresme i fer que la 
Carretera del Prat en aquest sentit sigui zona verda i agafant i obrint per 
darrera de Tecsalsa. Hi ha un carrer que permetrà en un futur, quan es doni 
una acumulació molt gran de tràfic que la gent arribi a aquesta rotonda que 
hem fet nova, per entrar a las futures instal·lacions que hi haurà a Ribera-
Serrallo i d’altra banda donar la volta i en el que en aquest moment és 
Cornatur, fer un camí més llarg i així poder tenir allà bastant més espai per 
als cotxes. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rosa Eva Granadal 
Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
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Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 9.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat a 
la signatura dels Compromisos d’Aalborg i adquirir el compromís 
d’informar sobre la Campanya Europea de Ciutats i Pobles Sostenibles. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Atès que els governs locals europeus agrupats en la Campanya 
Europea de Ciutats i Pobles Sostenibles, reunits a la Conferència Aalborg + 
10, confirmen la nostra visió compartida d’un futur per a les nostres 
comunitats. 
 
 Atès que en el compliment de les nostres responsabilitats de govern 
i gestió locals, estem cada cop més subjectes a la pressió combinada de la 
globalització econòmica i el desenvolupament tecnològic i ens enfrontem a 
canvis econòmics fonamentals i a amenaces, tant naturals com causades per 
l’activitat humana, que posen en perill les nostres comunitats i els nostres 
recursos. 
 
 Vist que tenim un paper central pel que fa a assegurar un 
desenvolupament sostenible i abordar els reptes a què ens enfrontem en 
cooperació amb tota la resta d’àmbits de govern. Aquest paper central exigeix 
que adoptem un enfocament més enèrgic i integrat de la política local, 
mitjançant l’harmonització dels objectius mediambientals, socials, culturals i 
econòmics. Al mateix temps, hem d’assegurar-nos que els nostres esforços per 
millorar la nostra qualitat de vida local no posen en perill la qualitat de vida de 
persones d’altres regions del món o la de les generacions futures. 
 
 Atès que els governs locals europeus assumim aquest reptes i 
acceptem les nostres responsabilitats. Adoptem els Compromisos d’Aalborg 
com un pas endavant significatiu, des de l’Agenda fins a l’Acció estratègica i 
coordinada. 
 
 Vist l’informe del tècnic del departament de medi ambient i 
sostenibilitat de data 11 de novembre de 2004. 
 
 Per aquests motius a proposta de la Regidora delegada de Medi 
Ambient i Sostenibilitat, el President delegat de la Comissió Informativa 
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d’Obres, Urbanisme, Manteniment i Serveis i Medi Ambient, proposa al Ple 
l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Únic.- Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat a 
la signatura dels Compromisos d’Aalborg i adquirir el compromís d’informar 
sobre la Campanya Europea de Ciutats i Pobles Sostenibles.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Regidora-Delegada de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, es fa una explicació del 
dictamen assenyalant que aquest punt el que diu és signar els acords de la 
carta i els compromisos d’Aalborg+10. Bé, mínimament explicar què significa 
Aalborg+10. De la mateixa manera que Rio+10 es va celebrar a Johannesburg, 
Aalborg+10 es va tornar a celebrar a Aalborg. En el mes de juny estaven allà 
reunits representants de grans ciutats i no tan grans ciutats de tot el món, i 
tots junts van veure que el camí per començar a canviar algunes coses o 
canviar més profundament algunes coses de les que ara ens preocupen des del 
punt de vista del Medi Ambient i la Sostenibilitat, doncs era tornar a signar un 
seguit d’acords molt concrets que ens marcaven un camí, una drecera per la 
qual anar i que no obliguen d’una manera determinant, però que sí que 
obliguen, diguem, moralment a seguir aquests camins. 
 
 Nosaltres en aquella cimera el que vam fer és comprometre’ns a 
explicar-lo a l’Ajuntament de Cornellà i, una vegada que tothom, la gent que 
estigués implicat –el govern- ho tingués mínimament assumit, proposaríem la 
signatura definitiva, que això ho té que fer el Ple de l’Ajuntament i l’Alcalde. 
En aquest moment creiem que seria un pas enrera no signar un acord 
d’aquest tipus perquè nosaltres hem anat signant tots els acords perquè 
pertanyem a la Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat i vam signar la 
carta d’ Aalborg en el 94, i pensem que ara precisament aquests deu acords, 
aquests deu compromisos que ens demanen que signem, són molt més amplis, 
no parlen només d’ecologia, parlen també de sostenibilitat, participació 
ciutadana, cohesió social, salut pública, educació, consum, mobilitat, etc. I 
crec que des del coneixement que ara tenim totes les àrees que podem estar 
implicades en aquesta signatura, vol dir internalitzar aquests conceptes, tenir-
los en compte en els nostres programes i treballar per aconseguir aquestes 
fites que ens proposen. No és res de nou perquè nosaltres ja estem en aquest 
camí des del moment que vam signar la carta d’Aalborg, la primera, però sí vol 
dir renovar aquest compromís, també tornar a donar a conèixer aquest 
posicionament i, evidentment, treballar perquè aquestes coses poc a poc es 
vagin aconseguint i que la nostra Ciutat també vagi assumint fites que es 
marquen des d’una vessant molt més àmplia que no només la part ecològica, 
sinó també des d’un punt de vista de la cohesió social i educativa, per tant, 
creiem que estem en condicions de signar aquests acords. 
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 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, -amb aquesta 
demagògia que em caracteritza,- vull dir que m’encanta firmar tots aquests 
acords, a més crec que els devem firmar, però, firmar compromisos que estem 
molt lluny de poder complir-los, doncs, això sí que em sembla demagògia 
barata. Que tenim que, d’alguna manera, adherir-nos a aquesta carta 
d’Aalborg que en els temps del company de Carmen, que no està aquí, el 
nostre volgut i trobat de menys Sr. Flores, ja ens donava tots els dies amb la 
carta d’Aalborg. Dir que, se’ns dubte, en cap moment em prenc a broma això, 
jo crec que és quelcom necessari. Però deu compromisos, per a mi els 
compromisos són compromisos, i firmar-los per firmar-los i quedar bé de cara 
a la galeria em sembla demagògic. L’únic amb el que estic d’acord és que crec 
que sí es té que firmar perquè sinó donaríem un pas enrera i amb allò que ha 
dit Carmen Romero al final, treballar, perquè de poder complir-los em sembla 
que estem molt lluny encara, malgrat no sé quantes firmes que portem ja. 
 

 Tot seguit intervé la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar que, a vegades 
quan tu estàs aquí en el microclima de la teva Ciutat penses que les coses no 
es fan prou bé i que no es fan coses, però quan surts d’aquí i veus també què 
està fent altra gent, te’n adones que Déu n’hi do el que fem, o sigui, no ho fem 
tot i cal millorar i hem de treballar molt més, però no estem tan lluny dels 
propòsits generals. Jo he vist gent que signava els compromisos i pensava que 
realment els hi costaria molt d’arribar perquè estaven en una situació molt 
precària o incipient. Estaven començant alguns temes, algunes de les 
experiències que s’explicaven allà, per exemple, com recollien l’aigua o com 
recollien la neteja viària o com feien coses que nosaltres tenim més que 
superades, vull dir que no estem desencaminats, que estem en aquesta línia 
que, evidentment, cal millorar-ho però crec que amb una mica d’interès es pot 
fer. 
 
 

 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rosa Eva Granadal 
Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
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Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
MOCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 10.- Modificar el punt primer de la part dispositiva de l’acord 
Plenari adoptat el dia 31 de juliol de 2003, relatiu a la representació 
d’aquest Ajuntament en el Consell Escolar Municipal de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “En conformitat amb el que disposa l’article 14 de la Llei 25/1985, 
de 10 de desembre, per la qual s’aproven les normes reguladores dels Consells 
Escolars, desenvolupat mitjançant Decret 404/1987, de 22 de desembre, que 
estableix les bases d’organització i funcionament d’aquests, i demés legislació 
concordant, i amb l'objecte de fer efectiu el dret de participació de tots els 
sectors interessats en la programació general de l'ensenyament, previst per la 
Llei Orgànica del Dret a l'Educació, es va procedir el seu dia a la creació del 
Consell Escolar Municipal de Cornellà de Llobregat. en el sí del qual aquest 
Ajuntament, en conformitat amb el que preveu l’article 4.1 del seu Reglament 
regulador, aprovat inicialment per aquest Ajuntament mitjançant acord 
plenari de 23 de desembre de 1991, i publicat al Butlletí Oficial de la Província 
núm. 228, de data 1 de desembre de 1991, té una representació de vuit 
membres. 
 
 Atès que amb data 30 de setembre d’aquest any el Ple de la 
Corporació, en sessió ordinària, va prendre raó de la renuncia voluntària 
presentada pel senyor Joan Tardà Coma a la seva condició de Regidor d’aquest 
Ajuntament, en representació del Grup Polític d’Esquerra Republicana de 
Catalunya-Acord Municipal, motiu pel qual es va procedir a donar possessió 
del càrrec de Regidor al senyor Salvador Colominas Tutusaus en la sessió 
plenària celebrada el passat dia 28 d’octubre, a fi de cobrir la vacant de l’escó. 
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 Atès que aquestes noves circumstàncies provoquen la necessitat de 
modificar la representació d'aquest Ajuntament en el Consell Escolar 
municipal de Cornellà de Llobregat, amb l’objecte de ajustar la seva 
composició nominativa a la nova realitat del Consistori. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Modificar el punt primer de la part dispositiva de l’acord 
plenari adoptat el dia  31 de juliol de 2003, relatiu a la representació d’aquest 
Ajuntament en el Consell Escolar Municipal de Cornellà de Llobregat, en el 
sentit de substituir al senyor Joan Tardà Coma, com a representant del Grup 
Polític d’Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal, i designar, en 
el seu lloc, al Regidor del mateix grup polític, senyor Salvador Colominas 
Tutusaus. 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord als Regidors afectats, pel seu 
coneixement i efectes, així com al Departament d'Ensenyament d'aquest 
Ajuntament i al Consell Escolar Municipal.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo es fa 
l’explicació d’aquesta Moció indicant que és fruit del fet de la substitició del 
senyor Joan Tarda pel senyor Salvador Colominas dins del grup d’Esquerra 
Republicana de Catalunya-Acord Municipal i, en aquest cas, es modifica el 
representant en el Consell Escolar Municipal.  
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rosa Eva Granadal 
Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
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Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 11.- Modificar el punt primer de la part dispositiva de l’acord 
Plenari adoptat el dia 19 de juny de 2003, relatiu a la representació 
d’aquest Ajuntament en el Consell de l’Institut Municipal d’Educació 
(IME). 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Un cop celebrades les Eleccions Locals convocades mitjançant 
Reial Decret 374/2003, de data 31 de març, el dia 25 de maig següent, i 
constituït el nou Ajuntament, i en compliment d'allò que disposa l'article 21 
del ROM, en concordança amb l’article 38 del Reglament d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre, es va procedir al nomenament dels 
representats de la Corporació en els òrgans col·legiats dels Organismes 
Autònoms Municipals. 
 
 Atès que aquest Ajuntament té constituït un Organisme Autònom 
Municipal de caràcter administratiu, denominat Institut Municipal d'Educació 
(IME), l'objectiu del qual és englobar i coordinar tots els serveis que, en l'àmbit 
de l'educació, té creats l'Ajuntament, així com millorar la qualitat de 
l'ensenyament. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l’article 6 i següents 
dels Estatuts Reguladors de l'Institut Municipal d'Educació (IME), l'esmentat 
organisme està governat i administrat per dos òrgans col·legiats, el primer, el 
Consell, en el sí del qual existeix una representació de vuit membres de la 
Corporació designats pel Ple, i el segon, la Junta Executiva, en el sí de la qual 
existeix també una representació de vuit membres de la Corporació, el 
nomenament dels quals és competència de l'Alcaldia. 
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 Atès que amb data 30 de setembre d’aquest any el Ple de la 
Corporació, en sessió ordinària, va prendre raó de la renuncia voluntària a la 
seva condició de Regidor d’aquest Ajuntament, presentada pel senyor Joan 
Tardà Coma, del Grup Polític d’Esquerra Republicana de Catalunya-Acord 
Municipal, motiu pel qual es va procedir a donar possessió del càrrec de 
Regidor al senyor Salvador Colominas Tutusaus en la sessió plenària 
celebrada el passat dia 28 d’octubre, a fi de cobrir la vacant de l’escó. 
 
 Atès que aquestes noves circumstàncies provoquen la necessitat de 
modificar la representació d'aquest Ajuntament en el Consell de l’Institut 
Municipal d’Educació (IME), amb l’objecte de ajustar la seva composició 
nominativa a la nova realitat del Consistori. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, a la vista de l'anteriorment exposat, 
proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Modificar el punt primer de la part dispositiva de l’acord 
plenari adoptat el dia 19 de juny de 2003, relatiu a la representació d’aquest 
Ajuntament en el Consell de l’Institut Municipal d’Educació (IME), en el sentit 
de substituir al senyor Joan Tardà Coma, com a representant del Grup Polític 
d’Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal, i designar en el seu 
lloc, al Regidor del mateix partit polític, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord a les persones afectades, així com 
a la Direcció de l’Institut Municipal esmentat i a la seva Secretària delegada, 
pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arèvalo, es fa una 
explicació de la Moció, indicant que, a l’igual que en el cas anterior la 
modificació és per adaptar la representació del Grup Polític d’Esquerra 
Republicana de Catalunya-Acord Municipal, en el Consell de l’IME designant 
al senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rosa Eva Granadal 
Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 12.- Modificar el punt primer de la dispositiva de l’acord Plenari 
adoptat el dia 19 de juny de 2003, relatiu a la representació d’aquest 
Ajuntament en el Centre de Normalització Lingüística de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “En conformitat amb el que disposen els articles 22 i següents del 
Reglament del Consorci per a la Normalització Lingüística, constituït per la 
Generalitat de Catalunya i diversos Ajuntaments, entres els que es troba 
aquest Municipi, a l'empara dels quals es va crear el Consell del Centre de 
Normalització Lingüística de Cornellà de Llobregat, aquest Ajuntament, un cop 
celebrades les Eleccions Locals convocades per Reial Decret 374/2003, de 31 
de març, i constituït el nou Ajuntament, va procedir al nomenament dels  seus 
representants municipals en aquest. 
 
 Atès que amb data 30 de setembre d’aquest any el Ple de la 
Corporació, en sessió ordinària, va prendre raó de la renuncia voluntària 
presentada pel senyor Joan Tardà Coma a la seva condició de Regidor d’aquest 
Ajuntament, en representació del Grup Polític d’Esquerra Republicana de 
Catalunya-Acord Municipal, motiu pel qual es va procedir a donar possessió 
del càrrec de Regidor al senyor Salvador Colominas Tutusaus en la sessió 
plenària celebrada el passat dia 28 d’octubre, a fi de cobrir la vacant de l’escó. 
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 Atès que aquestes noves circumstàncies provoquen la necessitat de 
modificar la representació d'aquest Municipi en el Centre de Normalització 
Lingüística de Cornellà de Llobregat, amb l’objecte de ajustar la seva 
composició nominativa a la nova realitat del Consistori. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Modificar el punt primer de la part dispositiva de l’acord 
plenari adoptat el dia 19 de juny de 2003, relativa a la representació d’aquest 
municipi en el Centre de Normalització Lingüística de Cornellà de Llobregat, 
que en el dia d’avui quedarà redactat en els termes següents: 
 
 “Primer.- Designar com a representants d’aquest municipi en el 
Centre de Normalització Lingüística de Cornellà de Llobregat, als senyors i 
senyores següents: 
 
 - Vicenç Badenes Teixidó 
 - Gloria Récio Díaz 
 - Mª. Carmen Romero López 
 - Mª. José Díaz Algarín 
 - Salvador Colominas Tutusaus 
 - Francesc Molina  Núñez 
 - Ana M. Benas Colomé” 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord a les persones nomenades, així 
com a la Direcció General de Política Lingüística de la Generalitat de 
Catalunya.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
explicació de la Moció, assenyalant que en el present supòsit es modifica 
l’acord de designació dels representats municipals al Centre de Normalització 
Lingüística en el sentit d’incorporar al senyor Salvador Colominas Tutusaus 
en substitució del senyor Joan Tardà.  
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rosa Eva Granadal 
Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 13.- Aprovar la Plantilla del Personal d’aquesta Corporació i dels 
seus Organismes Autònoms per l’exercici 2005. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de plantilla de personal d’aquesta Corporació i 
dels seus organismes Autònoms, per l’exercici 2005, elaborada pel 
Departament d’Organització i Programes, així com el projecte de pressupostos 
pel mateix exercici. 
  
 Atès el que es disposa en els articles 25, 26 i 28 1 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals, l’article 291.1 de la Llei 8/1987, de 
15 d’abril, municipal i de règim local i l’article 126 del Reial Decret Legislatiu 
781/86 de 18 d’abril, 
 
 Atès que aquesta proposta recull les necessitats organitzatives i 
funcionals previstes per aquest exercici. 
 

      Atès que l’Ajuntament Ple es l’òrgan municipal competent per 
aprovar  la plantilla de personal així com determinar els llocs de treball dels 
funcionaris d’acord amb el que preveu l’article 22 de la llei 7/1985 de 2 d’abril 
i l’article 36 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals, 
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 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, proposa al Ple Municipal l’adopció del següent : 
 

ACORD 
 
 Primer.- Aprovar la Plantilla del Personal d’aquesta Corporació i 
dels seus Organismes Autònoms per l’exercici 2005, que figura en  el 
document annex i que forma part integrant del present acord, de conformitat 
amb el que es preveu en els articles 25 i 26 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals i l’ article 126 del Reial Decret Legislatiu 781/86 
de 18 d’abril. 
 
 Segon.- Inserir al tauler d’anuncis de la Corporació, al Butlletí 
Oficial  de  la  Província  i  al  Diari  Oficial  de  la  Generalitat  de Catalunya la  
plantilla íntegra de personal de la corporació i trametre còpies certificades de 
la mateixa a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació de la 
Generalitat de Catalunya,  de conformitat a l’article 28 1 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals.” 
 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa 
l’explicació de la Moció indicant que, com ja va comentar en la Junta de 
Portaveus, es manté la mateixa Plantilla i només hi ha un canvi que és a l’àrea 
econòmica, una plaça de gestió pública i allò que vam parlar en el seu moment 
de reforçar dins l’Institut Municipal d’Educació, l’Espai Nadó i el Centre 
d’Estimulació del Servei d’Atenció Precoç. Per tant, aquesta seria la proposta 
de la Plantilla Orgànica. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per indicar que el seu Grup en aquest 
apartat mantenen el vot que hem donat ja en el seu dia i ens mostrem en 
contra. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rosa Eva Granadal 
Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, referent a la 
incorporació d’espais reservats per a aparcament de bicicletes. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “És una constatació que l’actual sistema de mobilitat es basa en un 
model de transport privat motoritzat. Tot i així, hi ha més persones que 
utilitzen el transport públic o van a peu o en bicicleta que no pas que utilitzen 
el transport privat. 
 
 Encara són molts els impactes ambientals i socials de l’ús dels 
cotxes, com per exemple l’emissió de gasos contaminants, el consum d’una 
energia no renovable, la quantitat enorme d’accidents, la desproporcionada 
ocupació de la via pública, etc. 
 
 El Dia Sense Cotxes i la Setmana de la Mobilitat Sostenible i Segura 
que cada any celebrem a la nostra ciutat serveixen per recordar tot això i per 
promoure transports alternatius – transports públics, bicicletes, anar a peu -; 
per tant, sobretot persegueixen objectius pedagògics i també poder fer proves 
pilot, prendre noves mesures permanents, etc. 
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 És necessària una nova mobilitat urbana basada en mitjans de 
transports alternatius al cotxe i que al mateix temps ens permeti redescobrir 
la ciutat, la seva gent i el seu patrimoni, per aconseguir una ciutat més 
saludable i més a l’abast de les persones, no dels cotxes. 
 
 La bicicleta encaixa dintre del model de mobilitat sostenible perquè 
és saludable, és econòmica i és més rendible; no fa sorolls, no contamina, 
ocupa poc espai, evita problemes de trànsit, ens trasllada porta a porta i es 
pot transportar en transports públics: Metro, RENFE i Ferrocarrils de la 
Generalitat. 
 
 Donat que aquest Ajuntament va aprovar el 28 de novembre de 
2002 el Pla d’Acció Ambiental en el qual es recollien accions com intensificar 
els controls de velocitat i de pacificació del trànsit, crear nous carrils bicicleta 
a la ciutat, incrementar la xarxa d’aparcament per a bicicletes i impulsar la 
incorporació de criteris de sostenibilitat en la construcció i els edificis i per tot 
el que hem exposat, el Grup municipal d’ICV-EUiA demana a aquest Ple que 
prengui els següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que des del Departament d’Urbanisme es recomani a les 
constructores privades que introdueixin en els aparcaments soterranis uns 
espais reservats per a les bicicletes. 
 
 Segon.- Que es demani a l’administració autonòmica i a l’empresa 
local EMDUCSA que en les promocions d’habitatge públic es reservin uns 
espais protegits en l’aparcament per poder guardar les bicicletes i amb endolls 
per a possibles vehicles elèctrics. 
 
 Tercer.- Que es demani a les autoritats competents la instal·lació a 
l’exterior de més aparcaments per a bicicletes en llocs d’ús públic, com les 
estacions de RENFE i de FCG, així com a l’entrada dels parcs municipal 
Mercader i l’Infanta. 
 
 Quart.- Que es facin arribar aquests acords a la Direcció General 
d’Habitatge de la Generalitat, a EMDUCSA, a RENFE i a la direcció de FCG.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Intervé en primer lloc el senyor Miguel López Sánchez, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que, com tots els 
Grups tenen la Moció, intentarem fer un resum del que és. Nosaltres pensem 
que dintre de la política de sostenibilitat que s’està fent tant a l’Ajuntament 
com en altres llocs, no només s’ha de potenciar el transport públic –que ja és 
una cosa molt important- sinó que també tenim que recolzar altres mitjans de 



 64

transport, com pot ser la bicicleta que en aquest Ajuntament no podem dir 
tampoc que no s’estan fent coses, sinó que poc a poc s’estan fent actuacions, 
com, per exemple, ja tenim un carril bici a la Carretera d’Esplugues i d’alguna 
forma intentarem que això s’ampliï.  
 
 El que plantegem en concret és que tenint en compte aquesta 
situació, i perquè la gent que pugui anar en bicicleta pugui utilitzar-la si és 
necessari que tinguin uns llocs a on poder deixar-les amb una certa 
tranquil·litat i per això el que proposem és que des del Departament 
d’Urbanisme es recomani a les constructores privades que introdueixin als 
aparcaments subterranis un espai reservat per a les bicicletes. Però, no només 
a les empreses privades, sinó que també entenem que l’Administració 
Autonòmica i l’empresa Emducsa, en les promocions que fem d’habitatge 
públic, tinguin en compte aquesta sol·licitud i també es busquin els llocs més 
adequats per poder fer el que sigui per poder guardar les bicicletes. Nosaltres 
potser ens hem avançat o som molt optimistes cara al futur però creiem que 
era interessant posar a les places d’aparcament endolls, perquè si al final es 
posen a la venda el tema del cotxes híbrids que van electrificats i amb benzina, 
doncs, puguin tenir uns endolls per poder connectar-se i per això ho hem 
proposat. És cert que en aquest moment aquest posicionament no és molt 
conegut ni molt utilitzat, però creiem que en la política d’avançar-nos als fets, 
-com a mínim això és el que nosaltres pensem,- perquè estaria molt bé, i en 
tot cas també ho plantejaríem. 
 
 El que també demanem a les autoritats competents és la instal·lació 
a l’exterior de més aparcaments per a bicicletes en llocs públics com poden ser 
les estacions de Renfe i dels Ferrocarrils de la Generalitat, i per a nosaltres, 
dintre de les possibilitats que hi hagin dintre del parc de Can Mercader i al 
parc de l’Infanta. I, per últim, que es facin arribar aquests acords a la Direcció 
General d’Habitatge de la Generalitat, a Emducsa, a Renfe i a Ferrocarrils de 
Catalunya. 
 
 Intervé a continuació el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, manifestant que, encara que la ciutat de 
Cornellà per la seva orografia no dóna facilitats per poder anar amb bicicleta, 
sí que estem d’acord amb que qui es vegi capaç de superar els desnivells, 
doncs, tingui facilitats per poder-les deixar, o sigui que votaríem a favor 
d’aquesta Moció. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per expressar que aquesta 
proposta sí és anar de cara a la sostenibilitat, això crec que sí, i, per tant, 
penso que els hi falta un apartat, sol·licitant al govern de la ciutat més espais 
per les bicicletes perquè puguin circular, ja que circular amb bicicleta a 
Cornellà ara és una veritable “gimcama”. Per tant, encara que siguin socis del 
govern, sento dir-los que els hi falta aquest punt, ja sé que hi hauria els seus 
problemes a l’hora de plantejar-lo però falta aquest punt. Més carrils bici i més 
llocs adequats per practicar. Sens dubte, estem totalment d’acord amb que  hi 
hagi més aparcament i nosaltres també votem a favor d’aquesta Moció. 
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 A continuació intervé la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que volen comentar 
que estaríem, evidentment, a favor. Amb els petits canvis poc a poc 
aconseguirem anar en bicicleta per Cornellà  
 
 Seguidament intervé el Portaveu del Grup Municipal del PSC(PSC-
PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per assenyalar que el Grup 
Socialista està d’acord amb la Moció però faríem un redactat nou al punt dos, 
per una raó, perquè tant l’empresa municipal Emducsa com l’Administració 
autonòmica, el que fa són habitatges socials i com fa habitatges socials, aquí 
tenim un problema. Això està molt bé però sobretot el tema de posar endolls 
en cada una de les places d’aparcament i, a més, que aquests endolls surtin 
del comptador de cadascun dels pisos, això és un encariment molt important a 
la construcció d’habitatges socials i més tenint en compte que estem parlant 
de quelcom que possiblement passi d’aquí a deu o dotze anys, per tant, 
nosaltres faríem un redactat del segon punt que seria el següent: “Que és 
demani a l’Administració autonòmica i a l’empresa municipal Emducsa, que 
en les promocions d’habitatge públic es reservin sempre que es pugui uns 
espais protegits en l’aparcament per poder guardar les bicicletes.” 
 
 Amb aquest nou redactat del punt dos aprovaríem la Moció. 
 
 Novament intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que, com ja ha dit abans, 
nosaltres pensàvem que el tema dels endolls era avançar-nos a les 
possibilitats. Els que creiem amb això ho tenim que plantejar però també 
volem ser conscients de que en aquest moment, -també em sembla que ho he 
explicat abans- no és que hi hagi massa demanda en aquestes qüestions ni 
per comprar ni per adaptar-ho a la pràctica. Estaríem d’acord en recollir 
aquesta esmena i si la resta de Grups estan d’acord  com abans hem dit, ja 
estaria aprovat. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació l’esmena presentada pel Grup Municipal del PSC 
(PSC-PSOE)-PM , és aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rosa Eva Granadal 
Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  Gloria Récio Díaz. 
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Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 

 

 Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 “És una constatació que l’actual sistema de mobilitat es basa en un 
model de transport privat motoritzat. Tot i així, hi ha més persones que 
utilitzen el transport públic o van a peu o en bicicleta que no pas que utilitzen 
el transport privat. 
 
 Encara són molts els impactes ambientals i socials de l’ús dels 
cotxes, com per exemple l’emissió de gasos contaminants, el consum d’una 
energia no renovable, la quantitat enorme d’accidents, la desproporcionada 
ocupació de la via pública, etc. 
 
 El Dia Sense Cotxes i la Setmana de la Mobilitat Sostenible i Segura 
que cada any celebrem a la nostra ciutat serveixen per recordar tot això i per 
promoure transports alternatius – transports públics, bicicletes, anar a peu -; 
per tant, sobretot persegueixen objectius pedagògics i també poder fer proves 
pilot, prendre noves mesures permanents, etc. 
 
 És necessària una nova mobilitat urbana basada en mitjans de 
transports alternatius al cotxe i que al mateix temps ens permeti redescobrir 
la ciutat, la seva gent i el seu patrimoni, per aconseguir una ciutat més 
saludable i més a l’abast de les persones, no dels cotxes. 
 
 La bicicleta encaixa dintre del model de mobilitat sostenible perquè 
és saludable, és econòmica i és més rendible; no fa sorolls, no contamina, 
ocupa poc espai, evita problemes de trànsit, ens trasllada porta a porta i es 
pot transportar en transports públics: Metro, RENFE i Ferrocarrils de la 
Generalitat. 
 
 Donat que aquest Ajuntament va aprovar el 28 de novembre de 
2002 el Pla d’Acció Ambiental en el qual es recollien accions com intensificar 
els controls de velocitat i de pacificació del trànsit, crear nous carrils bicicleta 
a la ciutat, incrementar la xarxa d’aparcament per a bicicletes i impulsar la 
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incorporació de criteris de sostenibilitat en la construcció i els edificis i per tot 
el que hem exposat, el Grup municipal d’ICV-EUiA demana a aquest Ple que 
prengui els següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que des del Departament d’Urbanisme es recomani a les 
constructores privades que introdueixin en els aparcaments soterranis uns 
espais reservats per a les bicicletes. 
 
 Segon.- Que es demani a l’administració autonòmica i a l’empresa 
municipal EMDUCSA que en les promocions d’habitatge públic es reservin 
sempre que es pugui uns espais protegits en l’aparcament per poder guardar 
les bicicletes. 
 
 Tercer.- Que es demani a les autoritats competents la instal·lació a 
l’exterior de més aparcaments per a bicicletes en llocs d’ús públic, com les 
estacions de RENFE i de FCG, així com a l’entrada dels parcs municipal 
Mercader i l’Infanta. 
 
 Quart.- Que es facin arribar aquests acords a la Direcció General 
d’Habitatge de la Generalitat, a EMDUCSA, a RENFE i a la direcció de FCG.” 
 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció resultant de l’esmena presentada pel 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM , és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rosa Eva Granadal 
Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
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Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal del PP, referent a la 
commemoració de l’Any Europeu de l’Esport. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Entenent que l’any 2004 és l’ “Any Europeu de l’Educació a través 
de l’Esport” tal i com va aprovar el Parlament Europeu com iniciativa per 
reforçar els llaços entre el món esportiu i l’educatiu, demostrant a més de la 
passió i de la competició, l’esport transmet uns valors cívics que contribueixen 
a una millor educació. 
 
 Considerant que el nostre consistori no s’ha adherit a la campanya 
de l “Any Europeu de l’Educació a través de l’Esport” i que el dia 4 de 
novembre es va celebrar per part del Consell Català de l’Esport la “Diada de 
l’Educació i Esport”, proposem l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament realitzi algun projecte d’activitat i la posi 
en marxa abans del 31 de desembre a la nostra Ciutat per commemorar l’Any 
Europeu de l’Esport a Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Que es promogui una campanya informativa a favor 
d’aquest projecte a fi de: 
 
* Sensibilitzar a la ciutadania i a les institucions educatives i esportives sobre 

els valors de l’esport per al desenvolupament de la personalitat i de les 
capacitats socials. 

* Fomentar la cooperació entre el món de l’educació i el món de l’esport. 
* Sensibilitzar sobre la contribució positiva del voluntariat en l’educació no 

formal. 
* Fomentar els intercanvis d’estudiants, en particular en ambients 

multiculturals. 
* Promoure la integració social a través de l’esport dels grups de població 

menys afavorits.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Pren la paraula en primer lloc la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per assenyalar que vol 
dir que a ella se’l hi va passar una mica aquesta Moció en la carpeta guardada 
perquè com només ens permeten dues mocions, aquesta l’havia redactat amb 
suficient temps, però vaig tenir que optar per prioritats i, sens dubte, les que 
vaig presentar el mes passat creia que eren, com a mínim, més interessants 
que aquesta i, per tant, tinc que dir que se’m va passar i al departament 
d’esports també, i entenem que tot allò que sigui promocionar l’esport hauríem 
d’estar en aquest tema. Encara que sembli que em contradic, totes aquestes 
adhesions que a mi no m’agraden, penso que aquesta té, a part de l’exposició 
de motius que la passo perque ja ha passat la data i, per tant, no ens podem 
adherir a tot això i que és el menys important, crec que el que més importa 
són els punts que van a continuació, que l’Ajuntament realitzi algun projecte 
d’activitat i ho posi en marxa. Aquí posava abans del 31 de desembre però 
entenc l’esmena que el Grup Socialista m’ha passat, sé que hi ha molt poc 
temps per fer un esdeveniment i, per tant, estic d’acord en admetre aquesta 
esmena de traslladar-ho a l’any que ve.  
 
 Aquest esdeveniment, per a mi, l’únic fi que ha de tenir és que 
contribueixi a la campanya informativa a favor d’aquest projecte i sensibilitzar 
a la ciutadania i a les institucions educatives i esportives sobre els valors de 
l’esport -l’esport de base que és el dels col·legis- per al desenvolupament de la 
personalitat i les capacitats socials dels nostres nens i joventut. A més de 
fomentar la cooperació entre el món de l’educació i el món de l’esport (que 
bona falta ens fa) a fi de que “ment sana i cos també”, sensibilitzar sobre la 
contribució positiva del voluntariat en l’educació no formal –és quelcom en el 
que crec fermament-. Fomentar els intercanvis d’estudiants i, en particular en 
ambients multiculturals que també d’això nosaltres sabem una mica i, per 
últim, promoure la integració social a través de l’esport de grups de la Ciutat 
menys afavorits i que estic segura que fent esport es poden sentir 
completament integrats. Per tant, la finalitat d’aquesta adhesió que demanava 
per a aquest any 2004 que està a punt d’acabar i a una festa que des de 
l’Ajuntament de Barcelona es va realitzar el dia 4 de novembre, doncs era 
simplement, en base a aquest punts, desenvolupar el compromís per part de 
l’Ajuntament d’organitzar-lo per a l’any 2005. 
 
 A continuació intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
per indicar que amb aquesta incorporació que s’ha comentat, doncs es faria 
durant l’any 2005 i el text seria:  
 
 “En segon apartat i abans de “proposem l’adopció dels següents” 
posar la frase amb el fi de millorar, dins del possible, el que ja ve 
realitzant l’Ajuntament en aquests temes. 
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ACORDS 
 

 En el punt primer canviar “abans del 31 de desembre” per durant 
el 2005, i més endavant “Any Europeu de l’Esport” per Any Europeu de 
l’Educació a través de l’esport.” 
 
 
 Pren la paraula seguidament el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que això de celebrar el dia 
del que sigui, sembla que ho fem per justificar la nostra mala consciència, com 
a vegades passa amb el dia sense fum o el dia sense cotxes, encara que, per 
exemple, avui que hem celebrat el dia contra la violència de gènere, amb un 
dia és evident que no n’hi ha prou, vull dir, que tindria que ser cada dia 
perquè les dades que ens han donat avui de dones maltractades, o mortes, és 
esfereïdor. Però en això de la diada de l’educació a l’esport, gràcies a Déu, a 
Cornellà al menys crec que també això ho estem celebrant cada dia, perquè hi 
ha múltiples entitats esportives, hi ha l’escola de futbol, l’escola de bàsquet, 
els clubs ciclistes -segurament que em deixaré molts- i l’educació que es fa als 
centres escolars, com ja es fan cada any els jocs escolars i demostren la 
vitalitat que tenen. Penso que cada dia s’està treballant amb això i tots els 
dies, però bé, si volem celebrar un dia tampoc estarà de més. Estaríem a favor 
de la Moció.  
 
 Tot seguit intervé el  senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per assenyalar que el seu Grup està 
totalment d’acord i pensem de que és un oblit que l’ha tingut molta gent 
perquè aquest acord del Parlament Europeu es va decidir al principi de l’any 
2003 i es va traslladar a tots els països que hi ha dintre la Unió Europea. El 
que passa és que per raons, suposo, que per ser un any de eleccions i coses 
d’aquestes no se’l hi ha donat importància i s’han fet coses molt puntuals i no 
el que realment era la filosofia amb la qual es plantejava des del Parlament 
Europeu de fer un any no un dia, un any de l’Esport com a eina d’educació, 
d’integració i de cohesió social. De totes formes hem de dir que l’Ajuntament 
de Cornellà fora del que és l’acord i la proposta que es feia des del Parlament 
Europeu, al final de l’any 2003, principi del 2004, entre Serveis Socials, 
Esport i Educació es va fer una experiència pilot a proposta de Serveis Socials 
en el centre Maria Aurèlia Campmany, en el que el programa es deia “L’esport 
com  a eina d’integració”, i els resultats es van valorar tant pels tres 
departaments com pel mateix col·legi de forma positiva. Vull dir que, a 
vegades, sense acollir-nos a plans o dies o anys concrets que poden venir a 
proposta de fora, també hi ha activitats, el que passa és que es fa el treball i 
potser no se’l hi dona la publicitat que caldria, però una experiència semblant 
a allò que es demana a la Moció a Cornellà s’ha fet. 
 
 Intervé el Sr. Alcalde per indicar que amb l’esmena que presenta el 
Grup Socialista, dons es farà durant l’any 2005 el que es va fent, però d’una 
altra forma, per nosaltres. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació l’esmena presentada pel Grup Municipal del PSC 
(PSC-PSOE)-PM , és aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rosa Eva Granadal 
Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 

 Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 “Entenent que l’any 2004 és l’ “Any Europeu de l’Educació a través 
de l’Esport” tal i com va aprovar el Parlament Europeu com iniciativa per 
reforçar els llaços entre el món esportiu i l’educatiu, demostrant a més de la 
passió i de la competició, l’esport transmet uns valors cívics que contribueixen 
a una millor educació. 
 
 Considerant que el nostre consistori no s’ha adherit a la campanya 
de l “Any Europeu de l’Educació a través de l’Esport” i que el dia 4 de 
novembre es va celebrar per part del Consell Català de l’Esport la “Diada de 
l’Educació i Esport” amb la fi de millorar, dins del possible, el que ja ve 
realitzant l’Ajuntament en aquests temes, proposem l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament realitzi algun projecte d’activitat i la posi 
en marxa durant el 2005 a la nostra Ciutat per commemorar “l’Any Europeu 
de la Educació a través de l’Esport” a Cornellà de Llobregat. 
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 Segon.- Que es promogui una campanya informativa a favor 
d’aquest projecte a fi de: 
 
* Sensibilitzar a la ciutadania i a les institucions educatives i esportives sobre 

els valors de l’esport per al desenvolupament de la personalitat i de les 
capacitats socials. 

* Fomentar la cooperació entre el món de l’educació i el món de l’esport. 
* Sensibilitzar sobre la contribució positiva del voluntariat en l’educació no 

formal. 
* Fomentar els intercanvis d’estudiants, en particular en ambients 

multiculturals. 
* Promoure la integració social a través de l’esport dels grups de població 

menys afavorits.” 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció resultant de l’esmena presentada pel 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM , és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rosa Eva Granadal 
Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, 
María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 3.- Informació de l’Alcaldia sobre estadística de violència de 
gènere.  
 
 A continuació, el Sr. Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, passa a 
informar sobre l’estadística de violència de gènere, indicant que des de l’últim 
Ple del mes d’octubre de 2004, una dona ha estat morta víctima de la violència 
de gènere, per tant, en aquests moments són, fins el dia d’avui, vuitanta dones 
i nou menors les víctimes per aquest tipus de violència. 
 
 Si us sembla, incorporaríem també a l’acta el manifest, que s’ha 
llegit aquest matí i també aquesta tarda. 
 
 
 MANIFEST 
 
 “La violència vers les dones és avui un dels problemes més 
importants que té la nostra societat. Un problema social que s’ha vingut 
exercint històricament i que, malgrat els avenços obtinguts en el camí vers la 
igualtat entre sexes, es continua manifestant d’una forma cruent i reiterada. 
 
 Les agressions de gènere, tant físiques i psicològiques com sexuals, 
constitueixen un greu atemptat contra els drets humans i suposen un 
veritable obstacle pel desenvolupament d’una societat plena, lliure i 
democràtica. Malgrat les nombroses campanyes de sensibilització, les 
resolucions i recomanacions fetes, tant per organismes nacionals com 
internacionals, la violència contra les dones continua sent una realitat 
palpable.  
 
 Un any més, amb motiu de la diada internacional contra la violència 
de gènere, volem fer palesa la nostra solidaritat amb totes les dones que 
pateixen qualsevol forma de violència. Per a poder modificar aquesta realitat 
cal que tots i totes, individual i col·lectivament, denunciem tota mena de 
violència i ens comprometem en la solució d’aquesta autèntica malaltia social. 
 
 Totes les institucions de Cornellà, han manifestat en moltes 
ocasions el rebuig i la indignació davant la violència de gènere i han reiterat el 
compromís en la seva erradicació. Volem encapçalar aquest sentiment ciutadà 
i fer una crida al conjunt de la societat perquè mostri el seu rebuig i perquè 
col·labori activament en la erradicació de qualsevol tipus de discriminació. 
 
 Per tot això, les Institucions representades al Protocol d’actuació en 
casos de violència de gènere de Cornellà de Llobregat.  
 

MANIFESTEM 
 

• Continuar lluitant enèrgicament contra la violència vers les dones, 
mitjançant un seguit de mesures on es concretin, d'una forma integral, 
aquelles actuacions d’atenció a les víctimes que tenen com a objectiu la 
seva recuperació personal i integració social 
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• promocionar i millorar aquelles mesures educatives, preventives i de 

sensibilització 
 

• difondre els valors d’igualtat, de tolerància i de respecte entre tots els 
ciutadans i ciutadanes 

 
La necessitat que, la resta d’administracions implicades, 
 

• garanteixin i augmentin, segons les necessitats existents, els recursos 
necessaris per a la protecció, l’atenció i la rehabilitació psicosocial de 
les víctimes de la violència de gènere: cases d'acollida, pisos pont, 
centres d’urgència, centres de llarga durada. 

 
• prioritzin polítiques integrals encaminades a la prevenció, la detecció, 

l’atenció i l’eradicació de la violència de gènere. 
 

• garanteixin una coordinació eficaç dels circuits dels serveis 
assistencials existents per aconseguir un tractament integral de totes i 
cadascuna de les víctimes.” 

 
 
 
 4.- Precs i preguntes 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde manifestant que hi ha dues preguntes 
presentades per escrit, que estan contestades. 
 
 Pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, senyor 
Salvador Colominas Tutusaus, per indicar que únicament voldria esmentar 
que, per exemple, en la pregunta que fèiem respecte a la situació que viu la 
Ciutat en aquest moment al Barri de Sant Ildefons i sobretot Almeda, en quant 
a inseguretat ciutadana, se’ns ha contestat amb unes dades que són dades 
estadístiques de l’any passat i, en canvi, no s’ha contestat quina és la situació 
actual. Per exemple, a Almeda el dissabte van robar al bar Milenium, el dilluns 
van robar el bar Almeda, el dimarts van robar a La Sartén de Andalucia, al bar 
del Parc ha tingut dos robatoris durant el mes d’octubre i vuit indústries 
petites d’Almeda han estat robades cinc vegades de mitjana aquest any.  
 
 Ens hem assabentat de que el cos de Policia Nacional que en aquest 
moment està en el quarter de Sant Ildefons, té unes dotacions sota mínims, 
només poden utilitzar un cotxe amb tres membres de la Policia Nacional per 
patrullar per Cornellà. 
 
 Intervé el Sr. Alcalde per assenyalar que la pregunta que van 
presentar no té res a veure amb el que està indicant ja que parlàveu del carrer 
Castany i em sembla que és el que s’ha respost. Si voleu fer una altra 
pregunta, en el proper Ple. 
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 El Sr. Colominas diu que, molt bé, respecte al carrer Castany, però 
assabenteu-vos del que estat passant a Almeda, encara que no estigui permès 
legalment o burocràticament. En el carrer Castany la situació és de fa sis 
mesos, fa quinze dies en el quiosc del carrer Castany se’l hi ha trencat per 
segona vegada els vidres, s’ha robat l’ordinador que tenia una tenda de 
fruiteria, s’ha entrat a una tenda de comestibles i una tenda de fruiteria. Tots 
són per un grup de gent jove, del que podem denominar una mica l’actitud 
aquesta sudamericana o de gent amb vestimenta de “latin kings”. Parlant amb 
la Policia Nacional –per això comentava que no tenia res a veure, perquè 
tornaríem a lo mateix- em comenten que és la dotació d’un sol cotxe amb tres 
persones per vigilar Cornellà, sabem que l’obligació d’ells és Cornellà, 
Esplugues i Sant Just i la pregunta era, “¿Quines mides es pensen prendre 
sobre aquest tema, sabent que quan governava el PP, des de els ajuntaments 
socialistes de la majoria de la comarca i d’altres organitzacions polítiques, es 
va pressionar al Govern perquè d’alguna manera enviés reforços mentre no hi 
hagués el desplegament dels Mossos d’Esquadra?”. El desplegament dels 
Mossos d’Esquadra serà l’any 2007, ens queden encara dos anys i mig i per la 
qual cosa la pregunta seria: “¿Quina mida pensa prendre l’Ajuntament i si 
realment ara que governen els socialistes a Madrid, es pensa també pressionar 
a la Delegació del Govern perquè enviï més reforços al que és el servei de la 
seguretat de Cornellà?” Durant aquest mes hi ha hagut vint-i-quatre 
atracaments amb força, -vol dir que amb pistola o amb navalla-. Hi ha hagut 
catorze robatoris entre comerços i habitatges en un sol més, comptant que 
estem a dia vint-i-cinc. Crec que la situació és suficientment greu com per que 
realment tots, no tan sols l’equip de govern, sinó els Grups Municipals ens ho 
plantegem amb la serietat que en el tema recau. 
 
 El Sr. Alcalde li comenta si tenen alguna altra pregunta. 
 
 Intervé de nou el Sr. Salvador Colominas Tutusaus, Regidor del 
Grup Municipal d’ERC-AM, per indicar que l’altra pregunta era respecte a les 
valles de publicitat que existeixen a la ciutat. Se m’ha contestat però nosaltres 
–ja que degut a que hem tingut reunions amb empreses publicitàries i 
diferencien el cost d’una valla gran, d’una valla mitjana i d’un rètol lluminós- 
demanàvem que això vingués desglossat, cosa que no ve, ve una valoració 
total i el que volíem era veure realment -que és l’objectiu de la pregunta- si 
realment els ingressos han estat ben negociats, perquè realment el que avui 
paga una empresa per una valla, per exemple, el que es paga per una valla 
lluminosa gran són quatre-centes mil pessetes anuals, el que paguen per una 
valla mitjana-petita són cent vint-i-cinc mil pessetes anuals per valla. Jo crec 
que el volum és superior a allò que en aquest moment figura a les dades que 
ens han donat. Per això els hi agrairia que vingués desglossat el número de 
vallas grans, de valles mitjanes i de rètols lluminosos contractades amb 
Avenir. 
 
 El Sr. Alcalde manifesta que com les preguntes estan respostes per 
escrit, ja queda resolt. Hi ha alguna pregunta més o prec? 
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 Pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per indicar que té dos precs: 
 
 El primer és en relació a la meva Moció del mes passat i amb el que 
ara diu el representant d’Esquerra Republicana. Demanar –i aquest és el prec 
que vull fer- que quan un representant del poble, com som els Regidors d’aquí, 
portem quelcom al Ple no s’ironitzi com s’ironitza aquí i que jo els hi vaig dir 
que faria arribar a les persones. Quan jo dic que porto queixes de persones, no 
es prenguin a broma o a burla les contestacions, perquè la meva religió em 
prohibeix mentir, per tant, no menteixo, i quan porto alguna cosa al Ple i dic 
que hi ha darrera una persona, no importa que jo no doni el nom perquè no 
tinc perquè fer-ho, però és evident que darrera hi ha persones. Per tant, se’m 
deia que la ciutat estava molt segura i que era fruit de la meva ment, però hem 
vist que ara sembla ser que algú més s’ha assabentat del que està passant i 
del que jo volia dir-los en la Moció el mes passat.  
 
 Prego que es prenguin aquest temes amb la seriositat que 
correspon. 
 
 L’altre tema és quelcom que ja passa per tercera vegada, durant tres 
anys, Alcalde. Es referent al tema dels Còmics de la Ciutat. Quan des d’un 
Consell de la Dona estem treballant per la igualtat i lluitar pels drets de la 
dona, que sistemàticament des d’un departament de l’Ajuntament es 
consenteixin actes i coses i que tinguem problemes amb administracions de 
fora, com és el cas aquesta vegada de Comissions Obreres que ens ha 
denunciat a l’Observatori, em sembla, francament, vergonyós i digne de que 
els representants d’aquest Departament s’ho prenguin seriosament, perquè 
sinó vaig a pensar que el tema dels drets de la dona els hi rellisca. 
 
 Fer uns cartells a on s’exhibeix en el citat còmic una senyora amb 
un “trasero” bastant formós i en unes condicions bastants denigrants per a la 
condició de la dona, per anunciar un concurs de còmics, em sembla vergonyós 
i, a més, m’estranya perquè sembla ser que hi ha persones de l’Esquerra que 
controlen aquest tema i que una de dos, o és que no presten atenció al seu 
treball o és que s’hauria de pensar si els hi agraden aquests exhibicionismes. 
Per tant, com és la segona vegada o la tercera que tenim problemes per aquest 
tema i que jo considero un menyspreu al treball que des del Consell de la 
Dona estem realitzant, inclús a l’hora de parlar, el “los/las” que tant ens ha 
costat, que després ens ho tirin per terra i sigui el mateix Ajuntament qui ho 
faci, dona una profunda vergonya. I vaig a ser molt dràstica, vaig a fer una 
petició que segurament no em faran cas, però vaig a demanar que es retiri el 
certamen de Còmics de la Ciutat, perquè és reincident en vocabulari groller, 
però no solament a nivell de respecte a les dones, sinó respecte a la gent gran, 
respecte als nens, respecte a la convivència i considero que és un homenatge 
al mal gust, per tant, pagar això amb els diners públics, els invito a que ho 
considerin i com a suggeriment –sé que com som l’oposició i no pintem molt, 
doncs faran el que vostès creguin convenient- però els invito a reflexionar i 
d’una vegada treguin quelcom que ens està donant problemes cada any. 
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 Intervé el Sr. Alcalde i li respon que com son dos precs, no donaran 
resposta, en tot cas, recordar als dos Grups que hi ha un compromís per part 
del Govern de en el primer trimestre de l’any vinent fer una Junta Local de 
Seguretat i portar les dades a sobre la taula amb el dramatisme que faci falta. 
A partir d’aquí, tindrem una seqüència de comparació entre el 2003 i el 2004. 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les deu hores i vint minuts, de la qual 
s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament amb 
mi, la Secretària Accidental, que ho certifico. 
 
 
 
 


